
38 yıl önce terör örgütü Ermeni Devrimci Or-
dusu (ARA) tarafından şehit edilen Türkiye’nin Vi-
yana Büyükelçiliği Çalışma Müşaviri Erdoğan
Özen için Viyana Büyükelçiliği’nde anma töreni dü-
zenlendi. Törene Erdoğan Özen’in oğlu Murat Özen,
Viyana Büyükelçisi Ozan Ceyhun, Türkiye’nin
BM Daimi Temsilcisi Büyükelçi Ahmet Muhtar Gül,
Türkiye’nin AGİT Daimi Temsilcisi Büyükelçi Ha-
tun Demirer ve Viyana’daki Türk STK temsilcileri
katıldı.

Törende konuşan Viyana Büyükelçisi Ozan Cey-
hun, Türk diplomatlarının yıllar boyunca terörün he-
defi olduğunu ancak Türkiye Cumhuriyeti’nin te-
röre hiçbir zaman boyun eğmediğini vurguladı. Te-
rörün insanlık suçu olduğunun altını çizen Büyükelçi
Ceyhun, failler bulunup adalet sağlanana kadar ya-
şananların kabul edilemeyeceğini belirterek şöy-
le konuştu: “Burada amacımız şehitlerimizin aile-
lerinin üzücü hatıralarını tazelemek değil, masum
insanları hedef alan terörizmin ileri sürülen gerekçe
ne olursa olsun kabul edilemeyeceğini vurgula-
maktır. Terör, günümüzün en önemli sorunlarının
başında gelmektedir. Ülkemiz tüm terör örgütle-
riyle hiçbir ayrım gözetmeksizin, kararlılıkla mü-

cadele etmektedir. 1970’li ve 80’li yıllarda Türk dip-
lomatları, aileleri ve Büyükelçiliklerimizin personeli,
Ermeni terör örgütlerinin hedefi olmuştur. Bu sal-
dırılarda, 58'i Türk vatandaşı olmak üzere 77 kişi
hayatını kaybetmiş ve çok sayıda kişi yaralanmıştır.
Bu kişilerden 31'i Türk diplomatı ya da onların aile
mensuplarıdır. Çalışma Müşaviri Erdoğan Özen,
bu saldırılarda hayatını kaybeden 30'uncu resmi
Türk görevlisidir. Bugüne kadar tarihte hiçbir
devlet bu kadar fazla sayıda diplomatını terör sal-
dırılarında kaybetmemiştir. Viyana’daki şehitleri-
mizin katilleri maalesef bulunamamış, adalet te-
celli etmemiştir. Adalet olmadan, bu kayıplarımı-
zı içselleştirmemiz, bu olaylarla barışmamız, af-
fedebilmemiz ve belki de en önemlisi şehitleri-
mizden haklarını helal etmelerini beklememiz
mümkün değildir. Aradan yıllar geçse de, cesur
şehitlerimizin anısı her zaman bizimle yaşayacaktır.
Onların manevi huzurunda sizi temin ederim ki, şe-
hitlerimiz asla yalnız yürümeyecek. Türk diplomatı
olarak yurtdışında görev yapmanın en zor oldu-
ğu günlerde, tehditlere aldırmadan cesaret, feda-
kârlık ve yüksek özgüvenle görevlerine gösterdikleri
bağlılık hepimize ışık tutacaktır.”

Diplomasi şehidimiz Erdoğan Özen anıldı
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FOL�S YAKIT VE KÖMÜRE 2 YILDA 300 M�LYAR DOLAR

AVRUPA kömüre dönüşün günah keçisi olarak Rusya’yı gösterdi. Ancak
Prof. Dr. Doğan Yaşar, G20 ülkelerinin son iki yılda 658 milyar dolarlık
enerji yatırımlarının yaklaşık 300 milyar dolarını fosil yakıtlara yaptığı-
na dikkat çekti. ABD, Almanya, Fransa’nın başını çektiği gelişmiş eko-

nomilerin gelişmekte olan Türkiye, Rusya, Çin Halk Cumhuriyeti gibi olan ülke-
lere “fosil yakıt kullanmayın” baskısı yapmasına rağmen gelişmiş ülkelerin fosil ya-
kıt kullanımını arttırdıklarının altını çizen Yaşar, 2020’de dünyada karbon sa-
lınımının yüzde 6 arttığını belirtti. Prof. Dr. Yaşar, dünyanın termik santrallere
mecbur olduğunu vurguladı.

AVRUPA KÖMÜR ÇA�INA DÖNDÜ

ABD, krizini Avrupa ülkelerinin üzerine yıktı. Avrupa Birliği ülkeleri Rusya’dan rub-
le ile doğal gaz almayacak. AB, ağustos ayında da Rus kömürünün ithalatını dur-
duracak. Rus gazı sevkiyatı da yavaşladı. Avrupa’yı kış korkusu sardı. Ülkelerin do-
ğal gaz depoları dolu değil. Ancak yılsonuna kadar depoların dolması öngörülüyor.

Gaz tasarrufu Avrupa için kaçınılmaz oldu. Almanya, Hollanda ve Avusturya elektrik üreti-
mini kömürden sağlayacaklarını açıkladılar. Polonya ise hanelerin ısınması için 3 ton ucuz kö-
mür verecek. Endişe içinde olan Batı, kömür stoklamaya başladı. Kuzeybatı Avrupa liman-
larındaki kömür stoku son 2,5 yılın en yüksek seviyesine çıktı. Toplam stok kömür miktarı 6,5
milyon tona ulaştı. 3

Sayfa

TATİL sezonunun başlaması ile pa-
saport başvurularındaki yoğunluk
yurt dışında endişe yarattı. İki yıllık
salgın sürecinin ardından ortaya çı-

kan seyahat arzusu, nüfus müdürlüklerinde
uzun bekleme sürelerine yol açıtı, üstelik sı-
kıntı tek bir ülkeyle de sınırlı değil. Avrupanın
birçok ülkesinde benzer manzaralar var.

BAŞVURULAR İKİ KATINA ÇIKTI   
Uzun bekleme sürelerinin sebepleri

ise farklı. Bir yandan pasaportunu ye-
nileme zamanı gelen çok sayıda vatan-
daşın salgın sürecinde pasaport yenile-
medikleri belirtilirken diğer yandan Uk-
rayna’dan gelen göç akımının da bele-
diyeleri zorladığı açıklandı. Pasaport ve
kimlik başvurularını işleme alan çok sa-
yıda memurun göçmenlerin işlemleriy-
le de ilgilendikleri için, iki katına çıkan
başvuruları karşılamakta zorlanıyor.  

Pasaport randevusu almak Alman-

ya’nın birçok bölgesinde farklılık göste-
riyor. Özellikle orta ve büyük şehirlerdeki
yoğunluk bekleme sürelerini iki aya ka-
dar uzatabiliyor. Mart ayından bu yana
süren yoğunluktan dolayı İsviçre vatan-
daşları randevularını en az altı hafta son-
rasına alabiliyor. Pasaport yenileme sü-
relerinin en uzun olduğu ülkelerden
biri ise Finlandiya. Finlandiya Göçmen
Bürosu, işlemlerin ortalama 5 ayı bula-
bildiğini açıkladı.

Pasaport kuyrukları çileye dönüştü

1. Dünya Savaşı kömür, 2. Dünya Savaşı petrol, yaşadığımız çağın savaşının ise petrol sonrası dönemin
ekonomik ilişkilerini belirlediği yazıldı, çizildi. Ancak Rusya’nın doğuya genişlemeye çalışan NATO’yu silahla

durdurması bütün paradigmayı değiştirdi. ABD gemisine binen Avrupa enerji açığını kömür ile kapatmaya
mecbur kaldı. Önemli bir ayrıntı, Avrupa Birliği kömür ihtiyacının yüzde 55,6'sı Rusya'dan karşılıyor
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İRLANDA Maliye Bakanı ve Avro Grubu Başkanı
Paschal Donohoe, Hırvatistan'ın 2023 başından itibaren
avroyu kullanmaya başlayabileceğini duyurdu. Avru-
pa Birliği (AB) Maliye Bakanları toplantısında konuşan
Avro Grubu Başkanı Donohoe, Avrupa Merkez Ban-
kası (ECB) raporuna atıf yaparak, Hırvatistan’ın gerekli
ölçütleri sağladığını ve bunun memnuniyetle karşı-
landığını belirtti. Hırvatistan’ın Avro Grubu’nun 20. üye-
si olmasını önerdiklerini söyleyen Donohoe, Bölgenin
bu katılımla güçleneceğini kaydetti. AB Ekonomik ve
Mali Konseyi’nde kabul edilen kararın, gelecek hafta
Brüksel’de toplanacak AB Liderler Zirvesi’nde onay-
lanması bekleniyor. Kararın resmen onaylanması ha-
linde ülkedeki resmi para birimi kunanın, Hırvatistan Mer-
kez Bankası (CNB) tarafından dolaşımdan kaldırılarak,
ücretsiz biçimde avroyla takas edileceği bildiril-
di.1999’da başını Almanya’nın çektiği 11 ülkenin ka-
rarıyla yürürlüğe giren avronun, günümüzde 19 Avrupa
ülkesiyle ABD dolarından sonra dünyada en fazla kul-
lanılan rezerv para birimi olduğu belirtiliyor.
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İNGİLİZ hükûmetinin tepki çeken sığınmacı poli-
tikalarında yeni aşamaya geçildi. Ülkedeki göçmen ve
sığınmacıları Ruanda’ya gönderme kararı alan hükû-
met, ülkeye deniz yoluyla gelen bazı sığınmacılara elek-
tronik cihaz takacağını duyurdu. Kararın, Avrupa İnsan
Hakları Mahkemesi (AİHM) tarafından Ruanda’ya
planlanan uçuşun durdurulmasının ardından alınma-
sı dikkat çekti. İçişleri Bakanlığı, ‘elektronik etiketlemenin’,
1 yıl süreyle pilot uygulama olarak başlayacağını aa-
çıkladı.  Bakanlığın açıklamasında,  AİHM’in durdur-
ma kararına rağmen gelecek uçuşların planlandığı ve
yasaların izin verdiği sayıdaki göçmen ve sığınmacı-
nın gözaltında tutulacağı kaydedildi.  Ayrıca mahkeme
kararıyla Ruanda’ya  gönderilmeyecek kişilerin, ülke
içinde elektronik cihazla takibe alınacağı ve uygulamanın,
gönderilmeye itiraz eden kişileri de kapsayabileceği be-
lirtildi. Bir tür ‘elektronik kelepçeleme’ olduğu belirtilen
uygulamanın, sınır dışı edilmekle karşı karşıya olan ki-
şileri etkileyeceği, sokağa çıkma yasağı getirebilece-
ği veya söz konusu kişilerin sıklıkla gözaltı ve yargıla-
maya maruz kalabileceğine işaret ediliyor.

Ruanda’dan sonra
sığınmacılara ‘elektronik

kelepçe’ kararı

HOLLANDAMerkez Bankası (DNB), 2024’te ko-
nut ipotek faiz oranının yüzde 4’e ulaşacağını ve ilk defa
ev satın almak isteyenlerin faiz artışı nedeniyle zorla-
nacağını duyurdu. Ayrıca, ülkedeki konut fiyatlarının
2023’te yüzde 3,7, 2024’te ise yüzde 2,5 artacağı be-
lirtildi. Öte yandan, Hollanda’nın önde gelen dijital em-
lak acentelerinden Makelaarsland, 2022’inin ilk çey-
reğinde, konut fiyatlarının düşme eğilimi sergileyerek,
piyasada son yıllarda görülen sert fiyat artışının yu-
muşadığını, ancak piyasanın henüz dengesiz olduğunu
açıkladı. Emlak pazarının görece düzelme gösterdiği-
ne işaret eden Kurum, bunun konut fiyatları üzerinde
gerçek bir etki yaratmadığını ve müşterilerin daha tem-
kinli davrandığını vurguladı. Mayıs ayında konut için bil-
gi ve randevu talep eden olası alıcı sayısının, 2021’in
aynı dönemine göre yüzde 32 düştüğünü belirten uz-
manlar, bu yıl konut alımına yönelik başvuru yapan-
ların sayısının geçen yıla göre ayda ortalama 13 kişi-
den, 7 kişiye düştüğünü belirtti. Öte yandan Haziran
2021’de konut başına istenilen tutarın üzerinde teklif
verme eğiliminin oranın, yüzde 88,3’ten yüzde 70,9’a
gerilediği bildirildi. Emlak fiyatlarındaki artışın, Ukray-
na krizi, yükselen enflasyon, fahiş enerji giderleri ve-
artan konut ipotek faizi nedenli olduğu ifade ediliyor.

Hollanda’da 
konut ipotek faizleri

artacak

NETFLİX’in izlenme rekorları kıran Squid
Game dizisi son dönemlerde Avrupa’nın bir-
çok ülkesinde gündem oldu. Almanya’nın
Bielefeld kentindeki bir kreşe giden çocukla-
rın şiddet içerikli oyunları basına yansıdı. Böl-
gesel Neue Westfälische gazetesinde işlenen ha-
berde çocukların şiddet içerikli dizi-filmlerden
olumsuz etkilendiğine yer verilirken, söz konusu
çocukların başka çocukların boğazına bıçak bile
dayadıklarına dikkat çekildi.

‘EBEVEYNLER MUTLAKA DENETLEMELİ’

Uzmanlar, basına yansıyan şiddet eğilimle-
rinin dışında da çocukların arasında çok sayı-

da şiddet olayı yaşandığını aktarıyor. Konuyla
ilgili Aydınlık Avrupa’nın sorularını yanıtlayan
Medya Pedagojisi Enstitüsü JFF’den Charlotte
Horsch bu kapsamda ebeveynlere düşen gö-
revleri hatırlattı. Saldırgan tutumların diziyi iz-
lemeyen çocuklarda da görülebildiğine işaret
eden Horsch, “Saldırgan davranış çoğu kez ço-
cukların öfke ve bıkkınlıklarıyla nasıl baş etmesi
gerektiğini bilmemesine işaret oluyor” ifade-
lerini kullandı. Ebeveynlerin bu durumda
mutlaka çocuklarıyla diyaloğa geçmesi
gerektiğinin altını çizen Horsch, velile-
rin tüketilen medya içeriklerini mutla-
ka denetlemeleri gerektiğini vurguladı.

Squid Game şiddeti
kreşte korku yarattı
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ALMAN şirketlerinin Rusya-Ukrayna
kriziyle birlikte, mayısta başta enerji, pa-
ketleme ve yem ürünleri olmak üzere fi-

yatlarını rekor hızla artırdığı açıklandı.
Almanya'da Üretici Fiyat Endeksi

(ÜFE), Ukrayna’daki kriz sonrası artan

enerji fiyatlarının etkisiyle geçen ay
2021'in aynı dönemine göre yüzde 33,6
yükseldi. Almanya Federal İstatistik Ofi-
si (Destatis), mayıs ayına ilişkin ÜFE ve-
rilerini açıkladı. Buna göre, Almanya'da
ÜFE, mayısta nisan ayına kıyasla yüzde
1,6, Mayıs 2021'e göre yüzde 33,6 yükseldi.
Piyasalarda beklenti ÜFE’nin mayısta ay-
lık yüzde 1,6 artması yönündeydi.

Mayıs ayındaki artış, ÜFE istatistik-
lerinin kayıt altına alınmaya başlandığı
1949'dan beri en yüksek yıllık artış olarak
kayıtlara geçti. Böylece Aralık 2021'den
bu yana üretici enflasyonundaki rekor se-
risi mayıs ayında da sürdü.

Sanayi ÜFE, nisan, mart ve şubat ay-
larında sırasıyla yıllık yüzde 33,5, yüzde
30,9 ve yüzde 25,9 artmıştı. Destatis
açıklamasında “Bir önceki yıla kıyasla üre-
tici fiyatlarındaki artışın başlıca nedeni
enerji ürünlerindeki fiyat eğilimi olmaya
devam ediyor.” denildi.

Doğal gaz dağıtım fiyatları yüzde 210,7
arttı. Verilere göre, enerji fiyatları, mayısta
bir önceki yılın aynı dönemine kıyasla yüz-

de 87,1 yükseldi. Elektrik fiyatları yüzde
90,4 ve sanayi için doğal gaz dağıtım fi-
yatları yüzde 210,7 artış kaydetti. Mayıs-
ta yıllık bazda ara malı fiyatlarında yüz-
de 25,1, dayanıklı tüketim malları fiyat-
larında yüzde 9,4 ve sermaye malı fiyat-
larında yüzde 7,1 artış görüldü.

Yağ fiyatlarının bir önceki yıla göre
yüzde 80,2 artış kaydetmesi dikkati çe-
kerken, et fiyatları yüzde 42,9 ve kahve fi-
yatları da yüzde 33,6 yükseldi. Gübre fi-
yatları geçen yılın mayıs ayına göre yüz-
de 110,9 daha pahalı olurken, mayısta ah-
şap ambalaj fiyatları yüzde 67,4 ve yem fi-
yatları yüzde 48,7 arttı.

ÜFE, enerji fiyatları hariç tutuldu-
ğunda mayısta yıllık bazda yüzde 16,5 yük-
seldi. Üretici fiyatları, enflasyonun geli-
şimi için öncü bir gösterge olarak görü-
lüyor. Bu arada, Almanya'da nisan ayın-
da yüzde 7,4 olan yıllık enflasyon, artan
yakıt ve gıda fiyatlarıyla mayısta 7,9'a çı-
karak, ilk petrol krizinin yaşandığı 1973-
1974 kışından bu yana en yüksek orana
ulaşmıştı.

AYDINLIK AVRUPA

AVRUPA’da şimdi de havalimanlarında
işçi krizi patlak verdi. İşgücü eksiliği ne-
deniyle talebin en yoğun olduğu dö-

nemde art arda uçuşlar iptal oldu. Havali-
manlarında uzun kuyruklar oluştu, yolcular vize
alamadı, pilotlar bagaj hizmeti verdi. Yaz tati-
li döneminin başında havalimanları, yoğun uçuş
talebine yetişemiyor. Londra’daki Gatwick
Havalimanı yetkilileri, yüksek talebe uyum sağ-
lamak için havaalanındaki kapasite seviyesini
kademeli olarak artırıldığını bildirdi. Havalimanı
hizmetinin standart hale getirmek için temmuz
ayını işaret eden yetkililer, günde 825 uçuşun
ağustosta kademeli olarak 850’ye çıkarılacağı
belirtildi. Havaalanı CEO’su Stewart Winga-
te, yolcuların işlemlerinin yapılması için 400 yeni
personel istihdam edildiğini söyledi. Wingate,
istihdamın artabileceğini ifade etti.

UÇUŞLAR KARŞILANAMIYOR

Hollanda’nın Amsterdam’daki en işlek ha-
vaalanı Schiphol’de, güvenlik personeli eksiği
nedeniyle uçak kalkışlarında ciddi aksamalar
yaşandığı öğrenildi. Aynı zamanda Avrupa’nın
da en yoğun havalimanlarından biri olan
Schiphol Havalimanının yetkilileri, yüksek ta-
lebi karşılayamadıklarını söyledi. 7 Tem-
muz’dan ay sonuna kadar günde 13 bin 500 kol-

tuk uçuş talebinin olduğu bilgisini veren hava-
limanı yetkilileri, “bu rakamı güvenlik görev-
lileri kaldıramaz” dedi. Schiphol Havalima-
nı’ndan Ağustos ayı uçuşlarıyla ilgili planlamanın
ise daha sonra yapılacağı duyuruldu. Uçuşla-
rın iptal edilebileceğini belirten ancak sayı ver-
meyen havalimanı CEO’su Dick Benschop, yol-
cuların etkilenebileceğini ve farklı havaalanla-
rından uçmak zorunda kalabileceğini söyledi.
Benschop, “Bu durum seyahat etmeyi dört göz-
le bekleyen aileler ve bizim için tabii ki sinir bo-
zucu” ifadelerini kullandı. 

‘KARGAŞA KAÇINILMAZ’ 
UYARISI YAPILMIŞTI

İngiltere havalimanlarındaki sorunlar Pas-
kalya tatilinden bu yana artarak devam ediyor.
Paskalya tatilinde British Airways ve EasyJet,
Kovid-19 kaynaklı personel eksikliği nede-
niyle yüzlerce uçuşu iptal etmişti. İngiltere Ulaş-
tırma Bakanı Grant Shapps, Ocak ayında hü-
kümeti uyarmıştı. Azil önlem alınmasını öne-
ren Shapps, aksi taktirde havacılık sektöründe
kaosun kaçınılmaz olduğunu belirtmişti. Ocak
ayında havacılık sendikaları ile görüşen İngiliz
milletvekili Robert Courts’a, kronik personel
eksikliklerini dengelemek için yardım almadıkça
sektörün yüksek taleple baş edemeyeceğini söy-
lenmişti. İngiltere’den mayıs ayı sonunda yüz-
lerce uçuş iptal edildi. Gecikmeler gün boyu de-

vam etti, uzun kuyruklar terminal binalarından
dışarı çıktı.

‘HÜKÜMET SORUMLULUKTAN 
KAÇIYOR’

Havalimanlarında yaşanan krize nedeniy-
le Boris Johnson hükümeti hedef tahtasında.
2020’de Kovid 19 salgını nedeniyle havayol-
ları, havalimanları ve yer hizmeti şirketleri on
binlerce çalışanı işten çıkarmasına rağmen hü-
kümetin ciddi personel eksikliğine ilişkin ted-
bir almadığı belirtiliyor. Bir havacılık sendikası
kaynağı, “Bakan doğrudan bunun kaçınılmaz
olduğu konusunda uyarıldı. Hükümetin bu ko-
nuda biraz sorumluluk kabul etmesi gereki-
yor” dediği öğrenildi. Buna karşılık, İngiltere
Ulaştırma Sekreteri Grant Shapps, havayol-
ları şirketlerini suçladı. Shapps, sorunun faz-
la rezervasyon değil şirketlerin yanlış planla-
ması olduğunu savundu. Bir hükümet yetki-
lisi de personel sayısını belirlemede sorum-
luluğun havacılık hizmeti veren şirketlerde ol-
duğunu vurgulayarak işe alımları hızlandırma
çağrısı yaptı. 

‘HİÇ BU KADAR KARMAŞA 
GÖRMEDİK’

EasyJet ve Tui Airways’in merkezi olan Es-

sex’teki Stansted Havaalanında haziran ba-
şında onlarca uçuş iptal edildi. Yolcular ha-
valimanını ilke kez bu kadar kaotik gördük-
lerini söylediler. Bir yolcu, “Kesinlikle çılgın-
caydı. Her yerde binlerce insan. Dışarıda, oto-
parkın içinde kuyruğa giriyorlardı” dedi.
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yüzlerce uçuş iptal olabilir
Personel sıkıntısı yaşayan Avrupa’da 

Pilot, bagaj görevlisi oldu

Belçika’da grev
DÜŞÜKmaliyetli hava yolu şirketi Ryana-

ir’in Belçika’daki çalışanları 3 günlük grev ka-
rarı aldı. İrlanda firması  Ryanair’in Belçi-
ka’daki kabin ekibini temsil eden sendikalar, 24-
26 Haziran’da greve gitti. Sendikalar, Ryana-
ir’ın ücretleri ve çalışma koşullarını geliştirmesi,
Belçika iş yasalarına uygun faaliyet göstermesi
için grev kararı alındığını duyurdu. Ryanair, her
gün Belçika’nın Brüksel ve Charleroi havali-
manlarından Avrupa’nın çeşitli noktalarına
çok sayıda sefer düzenliyor. Belçika’nın bay-
rak taşıyıcı hava yolu şirketi Brüksel Havayol-
ları’nın kabin ekibi ve pilotları da benzer se-
beplerle 23-25 Haziran’da greve gidecekleri-
ni açıkladı. Hava yolu firmaları ile çalışanlar ara-
sında iş koşulları ve ücret konularındaki gö-
rüşmeler devam ediyor. 

HAVALİMANLARINDAyaşanan personel ek-
sikliği Edinburgh Havaalanından ilginç görüntüle-
rin oluşmasına yol açtı. Güvenlik görevlilerinden
yer hizmetlilerine kadar birçok alanda personel ek-
sikliği yaşanan sektörde yaz dönemi zor geçiyor.
Amatör kameralara yansıyan görüntülerde bir pil-
otun yolcu bagajlarını uçağa yüklemeye yardım-
cı olduğu görülüyor. Yığılmış halde taşınmaya ça-
lışılan bagajlar bir pilot tarafından fark ediliyor. Ba-
gajların yüklenmesine yardım eden pilot, uçağın
içinde bulunan yolcular tarafından kamera kaydı-
na alınıyor. Havalimanı yetkilileri bagaj sistemin-
de oluşan bir teknik arızadan dolayı yığılmanın ol-
duğunu açıkladı. 

AVRUPA’DA 

UÇUŞ ALARMI

Kovid-19�salgını�sonrası�artan�talep�havayollarını�büyük�bir
krize�soktu.�Avrupa’nın�en�yoğun�havalimanları�talebi
karşılamakta�zorlanıyor.�İptal�edilen�uçuşlar,�uzun�süre
beklenen�sıralar�yolcuların�tatil�planlarını�etkiliyor.�Bu�yaz

Avrupalıların�tatil�yolculuğu�zor�geçecek

Almanya çift haneli 
enflasyonu gördü

İNGİLTERE'de, Demiryolu, Denizyolu ve Ulaş-
tırma (RMT) Sendikasının başlattığı grev nedeniyle
tüm ülkede ulaşımda sıkıntılar yaşanıyor. Grev ne-
deniyle trenlerin sadece beşte biri hizmet veriyor.
Genellikle ana hatlarla sınırlı olan seferler, ancak
07.30-18.30 saatleri arasında yapılacak. İngilte-
re'nin yanı sıra perşembe günü başlayan grev son-
rası İskoçya ve Galler'de de çoğu tren gün boyunca
çalışmadı. Euston, Waterloo ve London Bridge gibi
yoğun istasyonların grev nedeniyle boş kaldığı gö-
rüldü. Londra metrosu seferleri de büyük ölçüde
askıya alındı. Başkentte seyahat etmeye çalışan-
lar, uzun otobüs kuyruklarıyla karşılaştı.Londra et-
rafındaki yolların normalden daha yoğun olduğu ve
şehir merkezlerine doğru trafik oluştuğu görüldü.
Son 30 yılın en büyük grevi olarak değerlendirilen

eyleme 40 binden fazla işçi katılıyor.Sendika, ar-
tan enflasyon karşısında yüzde 7'lik zam isterken,
hükümet yüzde 3 öneriyor. Ülkede enflasyonun son-
baharda yüzde 11'i bulması bekleniyor.

Ulaştırma Bakanı Grant Shapps, BBC'ye yap-
tığı açıklamada, acil durum kabinesinin (Cobra) grev
nedeniyle toplanacağını duyurdu.Sendikalarla gö-
rüşmediğini belirten Shapps, "Genelde onlarla
görüşmem çünkü bu bir hile. Milyonda bir şans ol-
duğunu düşünseydim elbette bunu ilk fırsatta ya-
pardım." dedi.

RMT Genel Sekreteri Mick Lynch ise anlaş-
mazlığın aylarca sürebileceği konusunda uyararak,
hükümetinin 4 milyar sterlinlik fonu kestiğini ve an-
laşmazlığın çözüme kavuşturulmasını aktif olarak
engellediğini ifade etti.

İngiltere’de son 30 yılın en büyük grevi

Giresun Tombul
Fındığı AB’de

tescillendi
AVRUPA Birliği (AB), Giresun Tombul

Fındığı'nı tescilli coğrafi işaret olarak kabul etti.
Giresun Tombul Fındığı tescilli coğrafi işa-

retler arasına girmesiyle birlikte AB ülkelerinin
tamamında koruma altına alınmış oldu. AB Ko-
misyonu, Türkiye'den Giresun Tombul Fındı-
ğı'nın tescil sürecinin tamamlandığını açıkladı.
Açıklamada, AB Komisyonu'nun Giresun
Tombul Fındığı'nı menşe korumalı isim sicili-
ne eklenmeyi onayladığı bildirildi.

Söz konusu ürün, tescil belgeleri ve ürün şart-
namelerinde yer alan yöntemlerle, ilgili bölge-
lerde üretilebilecek. Tescille birlikte Türkiye'nin
AB’de tescilli coğrafi işaretli ürün sayısı 8'e ulaş-
tı. Son kararlarla birlikte AB'nin coğrafi işaret
listesinde Türkiye'den "Antep Baklavası/Gazi-
antep Baklavası", "Aydın İnciri", "Malatya Ka-
yısısı", "Aydın Kestanesi", "Taşköprü Sarımsa-
ğı", "Milas Zeytinyağı", "Bayramiç Beyazı" ve "Gi-
resun Tombul Fındığı" bulunuyor.

Gaz krizinde
‘uyarı’ durumuna

geçtiler
ALMANYA Ekonomi ve İklimi Koruma Ba-

kanı Robert Habeck, bir "gaz krizinin" ortasında
olduklarını belirterek, ülkesinin 3 aşamalı Gaz
Acil Durum Planı'nın 2'nci aşaması olan "uya-
rı" seviyesinin etkinleştirildiğini açıkladı.

Habeck, Berlin'de düzenlediği basın top-
lantısında, Alman hükümetinin gaz arzında ya-
şanabilecek ek kesintilere hazırlanmaya devam
ettiğini söyledi.

Doğal gazda arz güvenliği için "uyarı" sevi-
yesinin etkinleştirildiğini aktaran Habeck, bu-
nun Rus gazının tamamen kesilmesine karşı
daha fazla tedbir amaçlı olduğunu ifade etti.

Habeck, gazın şu an piyasadan temin edilip
depolanabilir olmasına rağmen durumun "cid-
di" olduğunu vurgulayarak, "Şimdi hissetmesek
bile bir gaz krizinin ortasındayız." dedi.

Söz konusu uyarının, Gaz Acil Durum Pla-
nı'nın 2'nci seviyesi olduğuna dikkati çeken Ha-
beck, "Fiyatlar zaten yüksek ve daha fazla ar-
tış için hazırlanmamız gerekiyor." ifadesini
kullandı.

Hükümetin "uyarı" seviyesini etkinleştir-
mesinde, 14 Haziran'dan bu yana Rusya'dan gaz
arzının kesilmesi ve gaz piyasasındaki yüksek fi-
yat seviyesinin devam etmesi etkili oldu.

Robert
Habeck
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AVRUPA’yı, ‘Rusya gaz akışını tamamen
keserse’ endişesi sardı. Enerjide Rusya’ya
bağlı olan Avrupa ülkeleri doğal gaz ta-

sarrufu için kömürden enerji üretimine hızlı dö-
nüş yapma çabasına girdi. Oysa fosil yakıtları terk
edeceklerini, nükleer enerjiyi de azaltacaklarını
açıklamışlardı. Ancak ABD’nin NATO’yu doğuya
genişletme girişimi Rusya duvarına çarpması Av-
rupa’nın ekonomik buhranı oldu. 2020 yılında Av-
rupa Birliği  (AB) ülkeleri doğal gaz ithalatının
yüzde 38,1’ini Rusya’dan gerçekleştirdi. 2021 Ara-
lık ayı Alman makamlarının verilerine göre Al-
manya doğal gazın yüzde 32’sini Rusya’dan ithal
etti. Dahası Avrupa Birliği’nin doğalgaz akışının
yaklaşık üçte biri Ukrayna üzerinden sevk edili-
yor. AB üyesi ülkeler doğal gazda olduğu gibi kö-
mürde de Rusya’ya bağımlı. AB, 2020 yılında
taş kömürü ithalatının yüzde 55,6'sını Rusya'dan
karşıladı.

ALMANYA GAZ TASARRUFU İÇİN
ELEKTRİĞİ KÖMÜRDEN ÜRETECEK

Hem Rusya’nın gaz akışını tamamen kesmesi
korkusu hem de AB’nin Rus kömürüne ambar-
gosunu ağustos ayında hayata geçirecek olması
hükümetleri alternatif arayışına itti. Almanya hü-
kümeti, ülkede gelecek kış kullanılacak doğal gazı
depolayabilmek için formüller arıyor. Ülkedeki
tüm kömür santrallerini 2030'a kadar kapatma-
yı planlayan Almanya’nın Ekonomi ve İklimi Ko-
ruma Bakanı Robert Habeck, kışın sorun yaşa-
mamak için gaz tüketiminin azaltılması gerekti-
ğini söyledi. Alman Bakan, doğal gaz tasarrufu
için elektrik üretiminde kömür santralarını daha
fazla kullanılması gerekeceğini açıkladı. Yüksek
fiyata rağmen gaz tedarikinin garanti altında an-
cak durumun ciddi olduğunu belirten Habeck,
“Bu nedenle gaz tüketimini azaltmak için ted-
birleri güçlendirmeye ve ek tedbirler almaya de-
vam ediyoruz. Bu, gaz tüketiminin daha da
azalması ve depolama tesislerine daha fazla gaz
aktarılması gerektiği anlamına geliyor. Aksi hal-
de kış zorlu geçecek” dedi. 

Almanya'daki doğal gaz depolama tesislerinde
doluluk oranı şu anda yüzde 57 seviyesinde. Al-
man hükümeti Kasım 2022’ye kadar bu oranı yüz-
de 90'a ulaştırmayı hedefliyor. Almanya’da sanayi
çarklarının dönmesi ve konutları ısıtmak için Rus
petrol, doğal gaz ve kömürüne diğer Avrupa ül-
kelerinden daha fazla bağımlı. Almanya doğal gaz
ihtiyacının yüzde 55’ini, petrol ihtiyacının yüzde
35’ini ve kömür ihtiyacının yüzde 50’sini Rus-
ya’dan sağlıyor. Almanya Ekonomi Bakanlığının
açıklamasına göre, hükümet elektrik üretimi içi

kömür kullanımını artırmanın yanında hane
halkı tüketimine sınır getirmeyi ve sanayide
daha az doğal gaz kullanılmasını teşvik edecek bir
mekanizmayı da hayata geçirmeyi planlıyor.

RUSYA GAZ 
AKIŞINI DÜŞÜRDÜ

Rusya, Avrupa’ya ih-
raç ettiği gazı azalttı.
Gazprom, Kuzey
Akım üzerinden
Avrupa'ya gaz
sevkiyatını dü-
şürmeye de-
vam ediyor.
14 Hazi-
ran’da Kuzey
Akım’dan
gaz sevkiya-
tının 167 mil-
yon metre-
küpten 100
milyon metre-
küpe düşürüldü-
ğü açıklandı. Gazp-
rom, 15 Haziran’da
da gaz sevkiyatının yüz-
de 33 daha düşürüleceği
duyuruldu. 16 Haziran itibarıyla
günlük akışı 67 milyon metreküpe kadar sağla-
nabileceğini bildirdi. Rusya kanadı, akışın azal-
masının nedeninin boru hattındaki bakım çalış-
ması ve Almanya’ya gönderilen teknik ekip-
manların dönmemesinden kaynaklandığını kay-
detti. Gazprom daha önce de Rus gazsını Avru-
pa’ya Yamal-Avrupa üzerinden sevkiyatın dur-
durulduğu, Ukrayna üzerinden sevkiyatın da yak-
laşık yarı yarıya düştüğü belirtilmişti.

POLONYA’DA HANELERE UCUZ
KÖMÜR VERİLECEK

Polonya’da kömüre dönüş yaptı. Hükümetin
konutlara düşük fiyat garantili kömür sunma tek-
lifi, parlamentonun alt kanadı tarafından onay-
landı. Konutların kullandığı kömürün ton başı-
na 996,60 zloti (210 avro) olması teklifine 298 mil-
letvekili kabul oyu verirken 15 milletvekili de ret
oyu kullandı. 136 milletvekili ise çekimser kaldı.
Polonya İklim ve Çevre Bakanı Anna Moskwa'ya
göre sistem, ısınma için kömür kullanan haneleri,
konut kooperatiflerini ve dernekleri kapsayacak.
Teklif kapsamında her hanenin garantili fiyattan
3 tona kadar kömür satın almasına izin verilecek.
Başbakan Mateusz Morawiecki'nin ofisine göre,
hükümet program için 3 milyar zloti (635 milyon
avro) tahsis etti. Polonya basınına konuşan hü-

kümet yetkilileri, söz konusu
teklifin vatandaşları Rusya-
Ukrayna savaşının ardından
yükselen  kömür  fiyatlarının
etkilerinden korumak için ta-

sarlandığını söyledi.

AVUSTURYA DA ELEKTRİĞİ
KÖMÜRDEN ÜRETECEK

Almanya gibi Avusturya’da Rus ga-
zının tamamen kesilmesi olasılığını ne-

deniyle ülkedeki elektrik üretimi ağırlığını
mecburen doğal gazdan kömüre çevirecek.
Avusturya Çevre ve Enerji Bakanı Leonore Ge-
wessler, doğalgaz tüketiminin mümkün oldu-
ğunca azaltılası gerektiğini söyledi. Diğer AB ül-
keleriyle karşılaştırıldığında Avusturya’nın daha
zor bir durumda olduğuna değinen Gewessler,
Rus gazından kurtulmanın 2027’de mümkün
olabileceğine düşünüyor. Styria'daki Mellach
Elektrik Santralinin, acil bir durumda doğal gaz
yerine kömürden elektrik ve ısı üretilebilmesi için

çalışma başlatıldı. Gewessler, "Bir iklim politi-
kacısı olarak bu beni mutlu eden bir şey değil”
dedi. Santralin teknolojik dönüşümü birkaç ay-
lık süreceği belirtildi. 

AB KÖMÜR İTHALATININ YÜZDE
55,6’SINI RUSYA’DAN KARŞILIYOR

Avrupa Birliği’nin Rusya'ya kömür ithalatı am-
bargosu ağustosta hayata geçecek. AB ülkeleri
ABD, Avustralya, Kolombiya ve Güney Afrika
gibi diğer ana tedarikçilere yönelecek. Ancak,
AB'nin ithalatının büyük çoğunluğu bu Rusya’dan
karşılanıyor. Eurostat verilerine göre, 2020'de
AB'nin taş kömürü ithalatının yüzde 55,6'sı Rus-
ya'dan geldi. Rusya'yı yüzde 17,2 ile ABD ve yüz-
de 15,3 ile Avustralya takip etti. Kolombiya, Gü-
ney Afrika, Endonezya ve Kanada diğer önem-
li tedarikçiler arasında yer aldı.

‘KÖMÜRDE RUSYA’YA BAĞLILIK 70
SEVİYESİNDE’

Brüksel merkezli düşünce kuruluşu Bruegel

verilerine göre ise elektrik ve ısınmada kullanı-
lan termal kömürde AB'nin Rusya'dan yaptığı it-
halat yüzde 70 seviyesinde bulunuyor. Demir ve
çelik üretiminde kullanılan metalürjik kömürde
de AB'nin Rusya'dan yaptığı ithalat yüzde 20 ila
30 seviyelerinde seyrediyor. Özellikle Almanya
ve Polonya'nın Rus termal kömürüne bağımlı-
lıklarının yüksek olduğu biliniyor.

KÖMÜR STOĞU 
SON 2,5 YILIN ZİRVESİNDE 

Kış aylarında yaşanabilecek muhtemel bir
enerji krizine karşı AB, kömür stokluyor. Ku-
zeybatı Avrupa limanlarındaki kömür stoku son
2,5 yılın en yüksek seviyesine ulaştı. Ağustos ön-
cesi hem Rus ihracat gemilerinden hem de diğer
kaynaklardan Amsterdam, Rotterdam ve Ant-
werp'teki 4 terminaldeki toplam stok kömür mik-
tarı 6,5 milyon tona ulaştı. Montel tarafından Ves-
selsValue gemi izleme verilerinden derlenen
bilgilere göre, bu ay Güney Afrika'nın Richards
Bay ihracat terminalinden yedi gemi Hollanda,
İspanya ve Polonya'ya sevkiyat yaptı. Geçen yı-
lın aynı döneminde Fransa'ya sadece bir gemiden
sevkiyat yapılmıştı.

Avrupa bu yıl kömürle ısınacak

Rusya’ya
yönelik�ekonomik

ambargolar�Avrupa’yı�tekrar
kömüre�yöneltti.�Endişe�içindeki
Avrupa�Birliği�üyesi�ülkeler�doğal

gazdan�tasarruf�edebilmek�için�elektrik
üretimini�kömüre�çevirme�kararı�aldı.�AB,
ağustostan�sonra�Rusya’dan�kömür�ithalatı

yapmayacak�Bu�nedenle�AB,�Kuzey
Avrupa’daki�limanlara�6,5�milyon�ton
kömür�stoku�yaptı.�Almanya,�Polonya,

Avusturya�ve�Hollanda’dan�peş
peşe�‘kömüre�dönmek
zorundayız’�açıklamaları

yapıldı

Hollanda, kömür
santrallerinden üretim

sınırını kaldırdı
AHMET�KORKMAZ�/�HOLLANDA

HOLLANDA da "Karbondioksit  Salınımını"
sınırlamak için kömürle çalışan santrallerinde
üretimi yüzde 35 kapasiteyle sınırlamıştı.

Hükümet, çevre örgütlerinin itirazlarına
rağmen enerji krizi ile mücadelede elektrik üre-
timini arttırmak için kömürle çalışan santrallerde
yüzde 35 kapasiteyle üretim sınırını kaldırdı.

Hollanda'nın kömür yakıtlı enerji üretimi üze-
rindeki sınırı kaldırmasının, yılda 2 milyar met-
reküp gaz tasarrufu sağlaması bekleniyor.

‘Kömüre veda’ sözleri yalan oldu
BİRLEŞMİŞMilletler Tarafından düzenlenen

Dünya İklim Zirvesi (OP26) 31 Ekim-12 Kasım
2021 tarihleri arasında İskoçya'nın Glasgow ken-
tinde düzenlenmiş ve zirvede kömür kullanımı-
na son verilmesi için ittifak oluşturulmuştu. İn-
giltere'nin Ticaret ve İşletmelerden Sorumlu
Bakanı Kwasi Kwarteng, ittifakı ve varılan uzla-
şıyı bir "dönüm noktası” olarak nitelendirmiş, "Kö-
mürün sonu göründü” açıklamasını yapmıştı.

COP26 Başkanı Alok Sharma da 77 ülkenin
kömüre aşamalı olarak veda etme sözü verdi-
ğini söylemişti.  "Kanımca kömüre vedanın ar-

tık ufukta göründüğünü söyleyebiliriz” ifadele-
rini kullanan Sharma, ülkelerin yeni kömür
santrali inşa etmeme taahhüdünde de bulun-
duklarını duyurmuştu.

Avrupa’da kömürlü termik santralları ne za-
man kapatacağına dair resmi bir tarih belirle-
meyen sadece dört ülke vardı; Bosna Hersek,
Polonya, Sırbistan ve Türkiye.

Rusya’nın vanayı kısmasıyla birlikte, Avus-
turya, Hollanda ve Almanya başta olmak üze-
re Avrupa ülkeleri kömür santrallerini yeniden kul-
lanıma açacağını duyuran açıklamalar yapıyor.

AYDINLIK AVRUPA

GELİŞMİŞ ekonomiler enerji açığını fosil
yakıtlar ve kömürden karşılayacak. “Kömür
çağı kapandı” propagandası yapan Avru-
pa’daki ülkelerin hükümetleri kurtarıcı olarak
kömüre yöneldi. Rusya’ya yaptırımlar nede-
niyle doğal gaz akışı azaldı. Önümüzdeki kız
üretimde ve ısınmada kriz yaşamak istemeyen
Almanya gibi gelişmiş ekonomiler, kömürden
elektrik üretimine yöneldi. Kapatılacak deni-
len nükleer santraller de tam kapasite çalışı-
yor. 

Dokuz Eylül Üniversitesi Öğretim Üyesi
Prof. Dr. Doğan Yaşar ile dünyanın fosil ya-
kıtlar ve kömüre yönelmesindeki nedenleri ko-
nuştuk. Karbon salınımı konusunda dünyayı
neler bekliyor? Karbon vergisinin amacı ne?
Türkiye enerjide hangi hamleleri yapmalı? Ay-
dınlık Avrupa’nın sorularına yanıt veren Prof.
Yaşar, enerji krizin Ukrayna savaşından önce
başladığını belirtti ve dünyanın mecburen kö-
müre dönüşün yaptığını söyledi. 

2020 ve 2021 yıllarında yaşanan kuraklık ne-
deniyle barajlardaki doluluk oranlarının düş-
tüğünü hatırlatan Prof. Dr. Yaşar, hidroelek-
trik santrallerden (HES) karşılanan enerjinin
kuraklık nedeniyle azaldığını belirtti. Dünya-
da kuraklık kaynaklı HES’lerde yaklaşık yüz-
de 15’lik düşüş olduğunu belirten Yaşar, ül-
kelerin fosil yakıta hücum ettiğini söyledi. Tür-
kiye’de ise enerji ihtiyacının yüzde 26’sını
karşılayan HES’in üretiminin yüzde 10’lara ka-
dar düştüğünü söyledi.

‘G20 ÜLKELERİ 300 MİLYAR DOLAR
FOSİL YAKIT YATIRIMI YAPTI’

İklim Bilimci Prof. Dr. Doğan Yaşar şu bil-
gileri verdi: “Son iki yıla bakıldığında G20 ül-
keleri 658 milyar dolarlık enerji yatırımlarının
yaklaşık 300 milyar dolarını fosil yakıtlara yap-
tı. Bu planlama bugün yapılmadı. Almanya gibi
gelişmiş ülkeler Ukrayna krizinden önce fosil
yakıt yatırımlarını arttırdı. G20 ülkeleri 249 mil-
yar doları kömüre 57 milyar doları ise diğer fo-
sil yakıtlara ayırdı. Bu durum G20 ülkelerinin
enerji ihtiyaçlarının yarısının fosil yakıtlardan
karşılayacaklarını gösteriyor.”

ABD, Almanya, Fransa’nın başını çektiği ge-
lişmiş ekonomilerin gelişmekte olan Türkiye,
Rusya, Çin Halk Cumhuriyeti gibi olan ülke-
lere “fosil yakıt kullanmayın” baskısı yapma-
sına rağmen gelişmiş ülkelerin fosil yakıt kul-
lanımını arttırdıklarının altını çizen Yaşar,
2020’de dünyada karbon salınımının yüzde 6
arttığını belirtti.

‘TERMİK SANTRALLERE 
MECBURLAR’

Gelişmiş ülkeleri eleştiren Doğan Yaşar şöy-
le konuştu: “Gelişmekte olan ülkeler fosil ya-
kıta dayalı enerji ve nükleer gibi enerji kay-

nakları kullanılmasın diyor ancak kendileri fo-
sil yakıt yatırımlarını artırdı. Almanya 2020’de
Belçika ise 2025’e kadar nükleer enerji sant-
rallerini kapatacaklarını açıklamıştı. Önce
Almanya bu yılı 2025’e ardından da Belçika sü-
reyi 2035’e uzattı. Gelişmiş ülkeler ne olursa
olsun nükleer enerji santrallerini kapatmıyor.
Şu anda dünyada yüzde 10 nükleer enerji kul-
lanılıyor. 2040’larda bu yüzde 15’lere çıkacak.
Bu yüzyılın sonuna kadar büyük ölçüde yeşil
enerjiye geçilecek fakat enerjinin tamamıyla
doğaya bırakılmayacak. Bunun en iyi örneği-
ni 2020’de Teksas’ta gördük. Teksas’ta rüzgâr
santralleri dondu. Güneş panelleri sıfırlandı.
Mecburen termik santrallere geçtiler.”

‘DÜNYADA KÖMÜR 
SAVAŞLARI VAR’

Dünyada kömüre artan talepten dolayı bir
kömür savaşının olduğunu belirten Yaşar,
“Son düzenlenen İklim Değişikliği Konfe-
ransı’nda (COP26) Avustralya’ya ‘kömür sat-
ma’ denildi. Neden satmasın? Böyle bir opsi-

yon mu var? 2021’de tonu 50-60 dolar ban-
dında olan kömür bugün 300 dolara çıktı, çün-
kü kuraklık devam ediyor. Ege ve Akde-
niz’de de kuraklık var” dedi. Türkiye’nin ku-
rulu enerjisinin yüzde 54’ünün yeşil enerji ol-
duğunu belirten Yaşar, “Evet bu güzel bir şey
fakat burada önemli olan bundan ne kadar
enerji elde edebildiğimizdir. Örneğin 100 me-
gawatlık bir nükleer santral yapıldığında 95 me-
gawat enerji alıyorsun yani yüzde 95’lik ener-
ji alıyorsun. Termik santralde ise bu oran yüz-
de 80-85 civarı Hidroelektrik, yani yenilene-
bilir enerjide ise enerji ihtiyacının sağlanma-
sında sorunlar var. Yağmur yağmaz ise baraj-
lar kurur ve HES’i kullanamazsınız. Tek-
sas’taki gibi bir soğuk vurduğunda rüzgâr
gülleri duruyor, güneş enerjisi gibi imkanından
faydalanamıyorsunuz” ifadelerini kullandı.

‘TÜRKİY’NİN 15 NÜKLEER 
SANTRALİ OLMALI’

Prof. Yaşar, şu anki şartlarda enerji ihtiya-
cının karşılanması için Türkiye’nin ya termik
ya da nükleer enerjiye ihtiyacının olduğunu söy-
ledi. Termik ve nükleer enerjinin model alın-
ması gerektiğini belirten Yaşar, “Şu ana kadar
Türkiye’nin 14-15’e kadar nükleer santralinin
olması gerekiyordu”dedi. Nükleer için ‘tehli-
kelidir’ yaklaşımını da ele alan Yaşar, “Nük-
leer için tehlikeli diyorlar ama Türkiye’nin kom-
şularının nükleer santralleri var. Birleşik Arap
Emirlikleri nükleer santral açtı, petrolün üs-

tün-
d e
otur-
ması-
na rağ-
m e n .
Ç ü n k ü
enerjisini nük-
leerden karşılaya-
cak dışarıya da petrol sa-
tacak. Bu yüzden ben gelişmiş ülkelerin ne de-
diğine bakmak ne yaptıklarına bakarım” ifa-
delerini kullandı.

‘PARİS İKLİM ANLAŞMASININ 
HEDEFİ KARBON VERGİSİ ALMAK’

Gelişmiş ülkelerin söz verdikleri gibi
2030’lara kadar karbon emisyonunu 1990’lar-
daki emisyon kullanımının yarısına bile indi-
remeyeceğini vurgulayan Prof. Dr. Doğan
Yaşar, “Emisyon oranının düşürülmesi müm-
kün değil, fosil yakıt yatırımı da bunu kanıtlı-
yor. Almanya başta olmak üzere gelişmiş ül-
keler emisyonu arttıracak” dedi.  

Kyoto ve Paris Anlaşmaları ile ilgili de de-
ğerlendirme yapan Yaşar, “Kyoto ve Paris an-
laşmaları arasında fark var. Kyoto’da bir tek-
noloji satışı var. Yani buzdolabından, çamaşır
makinesine, birçok aletin kullanımında en az
enerji tüketiminin olduğu teknolojileri almak
zorundasın. Fakat Paris anlaşmasında emisyona
göre vergi vermek var. Yani ne kadar emisyon

salınımı yaparsan o kadar fazla vergi ödüyor-
sun. Örneğin bir arabayı üretirken fazla kar-
bon salınımı yapıyorsan gümrüklerde daha faz-
la vergi ödüyorsun” açıklamasını yaptı.

‘ABD KURNAZLIK YAPIYOR
ANCAK BAŞARILI DEĞİL’

Rusya tarafından Ukrayna’ya başlatılan
operasyondan sonra enerji fiyatlarından büyük
bir artış görüldü. Brent petrol, doğal gaz ve
elektrik fiyatlarının yükselmesi Avrupa’da ve
dünyada ciddi bir enflasyona neden oldu.
ABD’nin bu konuda kurnazca hareket ettiği-
ni söyleyen Yaşar, “ABD, Avrupa’yı kendisi-
ne bağımlı yapmaya çalışıyor. Bunu da kaya
gazı satışı ile yapıyor. Burada ABD’nin Rus-
ya’yı zayıflattığı düşünülse de gerçek böyle de-
ğil, çünkü Rusya’nın halihazırda enerji satışı-
na devam ediyor” dedi. 

‘AMAÇ GELİŞMEYTE OLAN 
ÜLKELERİN ÖNÜNÜ KESME’

Gelişmiş ülkelerin gelişmekte olan ül-
kelere karşı yaptığı “emisyonu azalt” bas-
kısı esasında bir eşitsizliğe dayanıyor. Al-
manya’nın sürekli olarak Türkiye’ye emis-
yonu azaltması konusunda baskı yaptığı-
nı aktaran Yaşar şöyle konuştu: “Al-
manya, Türkiye’den 1,5 kat daha fazla
emisyon salınımı yapıyor. Hangi hakla bize
emisyonunu azalt baskısı yapabiliyor?
Emisyon baskısı aslında enerji savaşlarının

bir parçası, ticari bir olay. Karbonun sıfır-
lanması sözü verilmesine rağmen tersine dün-

yada karbon emisyonu salınımı yüzde 6 ora-
nında arttı.”

Karbon salınımıyla ilgili alınması planlanan
emisyon vergisindeki hedefin Çin, Hindistan
ve Türkiye gibi Asya ülkelerinin gelişimini en-
gellemek olduğunu belirten Yaşar, ABD’nin
Çin’in önüne geçemediği için böyle yöntem-
lere başvurduğunu söyledi. Güçlü bir enerji-
nin özellikle tarım için elzem olduğunu belir-
ten Yaşar, enerji olmazsa tarım olmayacağını
belirtti. 

‘TÜRKİYE DE KÖMÜRÜ 
KULLANMAK ZORUNDA’

Dünyada enerji sorunu yaşanırken Türki-
ye ne yapmalı? Prof. Dr. Doğan Yaşar bu so-
ruya da şöyle yanıt verdi: “Öncelikle iyi bir plan-
lama yapılması gerekiyor. Eğer bizim nükle-
er enerjimiz yoksa kömürü kullanmak zo-
rundayız. Evet yenilenebilir enerjide iyi bir ora-
na ulaştık fakat kuraklıktan dolayı enerji üre-
timi düştü ve biz enerji üretimimizin yaklaşık
yüzde 70’ini termik santrallerden ve doğal gaz-
dan elde ettik. Çevreciler isyan ediyor fakat
enerji bir ülkenin gıdasıdır. Kömür, doğal
gaz kullanmak zorundaysak kullanacağız.
Eğer 14-15 tane nükleer santralimiz olsaydı hiç-
bir sorunumuz olmayacaktı.”
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Prof. Dr.
Do�an Ya�ar



1748�Groningen�eylemi
BUeylemin nedeni esas olarak ekonomikti. O gün-

lerde hükümet vergileri kendisi toplamıyor, bu işi ki-
ralık tahsildarlara yaptırıyordu. Otorite zayıflığından ya-
rarlanan kiralık tahsildarlar,  çiftiçilerden devlet ver-
gilerinden daha fazlasını alıyorlardı. Ülke büyük
ekonomik sıkıntılar içindeyken, devlet vergileri artarken,
kiralık tahsildarların da ek gelir elde etmeleri, 1748
baharında Groningen'de ilk isyanların çıkmasına ne-
den oldu. Toprak Ağalarının  ve kiralık tahsildarların
evleri çiftçiler tarafından saldırıya uğradı ve yağma-
landı. Groningen'de başlayan ayaklanma, Haziran
1748'de Amsterdam'a sıçrayarak, kiralık tahsildar-
ların  evleri basıldı ev eşyaları Amsterdam kanalla-
rına atıldı.

1963'teki�çiftçi�eylemi
Hollandscheveld'de (Drenthe) üç çiftçi aile, yasadışı

olarak yaşadıkları ve Tarım Kurulu'nun vergisini
ödemeyi reddettikleri için çiftliklerinden tahliye edil-
di. Binlerce çiftçi tahliyeyi önlemek amacıyla çiftlik-
lere geldi. Olaylara 200 kişilik polis müdahale etti ve
öfkeli kalabalığı dağıttı. Şiddet olaylarının ardından Ta-
rım Kurulu çiftçilerle bir tazminat anlaşması yaptı ve
çatışma sona erdi. Çiftçi ve siyasetçi Hendrik Koe-
koek çatışmada öncü bir rol oynamıştı. Takip eden
seçimlerde Çiftçi Partisi, Temsilciler Meclisi'nde üç
sandalye kazandı.

1989-1990�yıllarındaki�eylemler
1989-1990 yıllarındaki protestoları anlamak için

Avrupa Birliği'nin Ortak Tarım Politikasının tarihine kı-
saca göz atmak önemlidir. Avrupa ülkeleri arasındaki
bu ortaklık 1962 yılında başlatılmıştır. Çiftçilerin ya-
şam standartlarına ve Avrupa gıda arzının istikrarına
öncelik verdiği için, hem Hollanda hem de Avrupa hü-
kümetleri tarım sektörünü asgari fiyatlar ve üretim faz-
lalarının geri alımı yoluyla desteklemeyi tercih etti. Bu
şekilde Avrupa Birliği'ndeki çiftçilerin refahı hükümet
tarafından garanti altına alınmış oldu. Ancak bu po-

litikanın da bir dezavantajı vardı. Tarım ürünlerinin yük-
sek fiyatları üretim fazlalarının satın alınmasına bağlı
olduğundan, Avrupa tarım politikası 1980'lerden iti-
baren sürdürülemez hükümet harcamalarına yol aç-
mıştır. Bu nedenle Lahey ve Brüksel'deki hükümet-
ler tarım sektörüne verilen devlet desteğini azaltma-
ya karar verdi. Sonuç olarak, süt ürünleri ve tahıllar
gibi tarımsal ürünlerin fiyatları önemli ölçüde düştü.Bu
yeni hükümet politikası Hollandalı çiftçiler arasında ge-
niş çaplı protesto eylemlerine yol açtı. Göstericiler güç
aracı olarak genellikle traktörlerini kullandılar. 1 Mart
1989'da traktör alayı Lahey'deki Tarım Bakanlığı ve
yakındaki Sosyal Ekonomik Konsey (SER) binaları-
nın girişini kapattı. Eylemci çiftçiler SER'in binasına
zorla girerek içeriye bezelye serptiler. Şubat 1990'da
D66 üyesi bir milletvekili düşen tahıl fiyatlarına karşı
bir önerge vermek istediğinde 600 kadar çiftçi yine
traktörleriyle Lahey'e giderek Parlamento’nun önün-
de eylem düzenlediler.
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İSPANYA'da 43 dereceyi geçen sıcak havanın etki-
siyle özellikle ülkenin kuzey bölgelerinde yangınlar çıktı.
Ülkede günlerdir 30'dan fazla yerde çıkan orman yan-
gınlarıyla mücadele ediliyor. Sivil koruma ve özerk yö-
netim hükûmetlerinden verilen bilgilere göre, birçok böl-
gede orman yangınları nedeniyle binlerce kişi evlerini terk
etmek zorunda kaldı. Zamora'daki dağlık alanlarda şu ana
kadar 20 bin hektar alan yanarken güvenlik amacıyla çev-
redeki 14 köy boşaltıldı. Bölgede yangın söndürme ça-
lışmalarına ordu da destek veriyor.

İspanya'da aşırı 
sıcaklar orman 

yangınına neden oldu

AHMET KORKMAZ / HOLLANDA

IPCC iklim raporuna katkıda bulunan 24 Hollandalı ik-
lim bilimcileri, Paris İklim Anlaşması'nda kararlaştırıldığı üze-
re küresel ısınmanın 2 derecenin altında sınırlandırılması-
na inançları yok. Ülkelerin ısınmayı bu kritik sınırın altında
tutmayı başaramayacaklarını düşünüyorlar. Küresel ısın-
manın 2 dereceyi aşması, tehlikeli iklim değişikliğine, bu-
zulların erimesine ve deniz seviyelerinin yükselmesi gibi
geri dönüşü olmayan sonuçlara yol açacak. Bu nedenle
ısınmayı 1.5 derece (Sanayi Devrimi öncesi döneme kı-
yasla) ile sınırlandırmak için ellerinden geleni yapacakla-
rına dair söz veren ülkeler çok ağır davranmaktadır. Ülkelerin
iklim planlarını hesaplayan bir düşünce kuruluşu, mevcut
politika temelinde dünyanın 2100 yılında 2,7 derece daha
sıcak olacağını öngörüyor. IPCC başyazarı ve Wagenin-
gen Üniversitesi'nde iklim bilimci olan Gert-Jan Nabuurs,
"Artı 3 derecelik bir yolda olduğumuz çok açık" diyor.

IPCC NEDİR?

Hükümetlerarası İklim Değişikliği Paneli (IPCC) 1988
yılında Birleşmiş Milletler’e bağlı olarak faaliyet gösteren
iki uzman kuruluş, Dünya Meteoroloji Örgütü (WMO) ve
Birleşmiş Milletler Çevre Programı (UNEP) tarafından, ik-
lim değişikliği konusunda mevcut bilimsel, teknik ve sos-
yoekonomik bilgi ve çalışmaların değerlendirilmesi, bilimsel
çıktılar ışığında iklim değişikliğiyle mücadele ve iklim de-
ğişikliğine uyum konularında karar vericilere yol göstermek
üzere kuruldu. IPCC, Birleşmiş Milletler ve Dünya Meteo-
roloji Örgütü’ne üye ülkelerden oluşan, Türkiye'nin de için-
de olduğu “IPCC üyesi ülkeler” tarafından belirlenmiş ba-
ğımsız süreçlere göre çalışmalarını sürdürüyor.

‘Küresel ısınmanın 
sınırlandırılması 
başarısız olacak’

İTALYA'da bu yıl düşük seyreden yağış oranı ve son
dönemde yüksek sıcaklıkların etkisiyle görülen kuraklık
nedeniyle alarm verildi. Kuraklık, ülkenin en büyük neh-
rini etkiledi. Nehirde, 2. Dünya Savaşı dönemine ait gemi
enkazı ortaya çıktı.İtalyan basınında yer alan haberlere göre,
Lazio Bölgesi Yönetimi'nin, kuraklıkla mücadele için ola-
ğanüstü hal (OHAL) ilan ettiği açıklandı. Kuraklıktan et-
kilenen kuzeydeki bazı bölgelerin de benzer tedbiri ala-
cağı belirtildi. Lazio Bölgesel Yönetim Başkanı Nicola Zin-
garetti, aldıkları bu tedbirle hane tüketiminden başlamak
üzere su tasarrufu gibi önlemler almayı amaçladıklarını
bildirdi. Son 70 yılın en kötü kuraklığını yaşayan ve su-
ları dörtte üç oranında azalan ülkenin en büyük akarsu-
yu olan Po Nehri'nin geçtiği bölgelerde, Lazio Bölgesi gibi
kuraklıkla mücadele için "OHAL" ilan etmeye hazırlandı-
ğı duyuruldu. İtalya'nın ANSA ajansının haberinde, Po Neh-
ri'ndeki kuraklığın tarımsal üretimin yüzde 30'unu tehdit
ettiği ve yol açtığı zararın şu ana kadar 2 milyar avronun
üzerinde olduğu aktarıldı. Diğer yandan İtalyan basının-
da, çıkan haberlerde kuraklık nedeniyle kuzey bölgelerinde
170 kadar yerleşim yerinde, suyun sadece içme ve ye-
mek hazırlama gibi temel amaçlar için kullanılması tali-
matı verildiği belirtilmişti. Business Insider adlı Amerikan
haber sitesinde yayımlanan makaleye göre, Cottian Alp-
lerinden Adriyatik Denizine akan Po Nehri, son 70 yılın
en kötü kuraklığıyla karşı karşıya. Bu da, İkinci Dünya Sa-
vaşı'nda odun taşıyan ve 1943'te batan 48,8 metre bir
mavna olan Zibello onlarca yıllık batık bir geminin yeni-
den ortaya çıkmasına neden oldu.  

İtalya'da kuraklık 
endişe verici 

boyutlara ulaştı 

İREM GÜNEŞ

HALKIN sıcaklara karşı uyarıldığı Batı
Avrupa'da birçok kentte ikinci dere-
ceden önemli olan turuncu alarma ge-

çildi. Gerekli önlemler alınmadığı takdirde sı-
cak çarpması, ciddi yanıklar, güneş lekeleri, iler-
leyen süreçlerde ise ciddi kırışıklıklar ve cilt
kanserlerine yol açabileceğine değinen Aile
Hekimi Dr. Birol Kocaman yaz aylarında dik-
kat edilmesi gerekenler hakkında Aydınlık Av-
rupa’ya konuştu.

Dr. Birol Kocaman, “Dışarıda bulunulan
saatlerde açık renkli, hafif, bol ve sıkı dokun-
muş kumaşlardan yapılan giysiler, geniş kenarlı
ve hava delikleri olan şapka ve en az 30 fak-
törlü güneş koruyucu kremler kullanılmalıdır’’
dedi. Dr. Kocaman, “Sıcaklık ve nem artışıy-
la beraber vücut ısısı da artmakta ve meta-
bolizmamız bu duruma uyum sağlamaya ça-
lışmaktadır. Normal şartlarda terlemeyle vü-
cut ısısı dengelenir ancak aşırı sıcaklarda sa-
dece terleme bu dengeyi sağlamaya yetmez.
4 yaş altı çocuklar, 65 yaş üstü yaşlılar, açık alan-
da çalışanlar, aşırı kilolular ve kronik hastalı-
ğı olan kişiler aşırı sıcaklardan en çok etkile-

nen gruplardır’’ İfadelerini kullandı.
Dr. Kocaman, “Riskli saatlerde kesinlikle

spor yapılmamalıdır. Yaz aylarında, sabah ve
akşam saatlerinde hava sıcaklığı daha düşük
olduğu için, bu saatler tercih edilmelidir.
Spor yapılan her saat için en az 2 ile 4 bardak
su tüketilmelidir’’ dedi.

ÇOK SOĞUK VE BUZLU İÇECEKLER
TERCİH EDİLMEMELİDİR

Sıcak havalarda beslenmeye de dikkat
edilmesi gerektiğini ifade eden Dr. Koca-
man, “Kahvaltıda az yağlı peynirler, zeytin
ve taze sebzeler bulunmalı, kafein içe-
ren içecekler yerine de süt, meyve
suyu, ıhlamur ve kuşburnu gibi bit-
ki çayları tercih edilmelidir. Yağ-
lı besinlerden ve kızartmaların
tüketiminden kaçınılmalı; haş-
lama, ızgara, kendi suyunda
veya az suda pişirme gibi sağlıklı
pişirme yöntemleri uygulanmalıdır.
Terleme ile artan sıvı ve mineral
kaybının önlenmesi için her za-
mankinden  daha fazla miktar-
larda sıvı alınmalıdır. Kafein, al-

kol ve fazla miktarda şeker içeren içe-
cekler vücutta daha fazla sıvı kaybı-
na yol açtığı için tüketilmemelidir.

Onun yerine süt, ayran ve doğal
meyve suyu gibi içecekler ter-
cih edilmelidir. Çok soğuk ve
buzlu içecekler tercih edil-
memelidir. Dışarıda ve açık-

ta satılan yiyeceklerin, tüketi-
minden kaçınılmalı, çabuk bo-

zulma riski olan besinler (et, yu-
murta, süt, balık vb.) açıkta bek-
letilmemeli, besinlerin hazırlan-
ması ve pişirilmesi aşamalarında
hijyen kurallarına özen gösteril-
melidir”  şeklinde konuştu.

GÜNEŞE ÇIKMAK LEKELERE 
SEBEP OLABİLİR

Dr. Birol Kocaman, “Özellikle yaz aylarında
sıklıkla karşılaşılan güneş lekelerinin oluşu-
munu önlemek amacıyla cilt yapısına uygun
güneş kremlerinin kullanılması ve bu kremlerin
de en az 30 güneş koruma faktörüne sahip ol-
ması gerekir. Güneş koruyucularını güneşe çık-
madan en az yarım saat önce sürmeli ve suya
dayanıklı ise günde 1-2 kez, suya dayanıklı de-
ğilse denize ve havuza her girişimizden son-
ra kullanılmalıdır. Gerekli önlemler alınma-
dığı taktirde ciddi yanıklar, güneş lekeleri, iler-
leyen süreçte ise ciddi kırışıklıklar ve cilt kan-
serlerine yol açabilmektedir’’ dedi.

Yaz aylarında 
doğru 
beslenme 
nasıl olmalı, 
nelere dikkat
edilmeli?

Yaz aylarında 
doğru 
beslenme 
nasıl olmalı, 
nelere dikkat
edilmeli?

Yaz aylarında 
doğru 
beslenme 
nasıl olmalı, 
nelere dikkat
edilmeli?

Yaz aylarında 
doğru 
beslenme 
nasıl olmalı, 
nelere dikkat
edilmeli?

Yaz aylarında 
doğru 
beslenme 
nasıl olmalı, 
nelere dikkat
edilmeli?

Yaz aylarında 
doğru 
beslenme 
nasıl olmalı, 
nelere dikkat
edilmeli?

Yaz aylarında 
doğru 
beslenme 
nasıl olmalı, 
nelere dikkat
edilmeli?

Yaz aylarında 
doğru 
beslenme 
nasıl olmalı, 
nelere dikkat
edilmeli?

BATI AVRUPA ÜLKELERİNDE REKOR SICAKLIK

Yaz�mevsiminin�ilk�sıcak�hava
dalgası�Batı�Avrupa�ülkelerinde
rekor�seviyelere�çıkarak�yaşamı
olumsuz�etkiledi.�Aile�Hekimi�Dr.

Birol�Kocaman�yaz�aylarında�dikkat
edilmesi�gerekenleri�açıkladı

Aşırı sıcaklar nedeniyle boğulma vakaları arttı
İSVİÇRE meteoroloji yetkililerinin yap-

tığı açıklamalara göre, sıcaklıklar ülkenin bir-
çok yerinde 30 derecenin üzerine çıkarken,
gece yarısından sonra görülen sıcaklıklar kimi
yerlerde 28,6 derecede kaldı. İsviçre güvenlik
yetkililerinin yaptığı açıklamalara göre, Per-

şembe gününden bu yana İsviçre havuz-
larında ve sularında en az yedi kişi boğu-
larak hayatlarını kaybetti. Ölümlerin büyük
bir kısmı kafa üstü suya atlamalardan kay-
naklanırken, yetkililer yüzücüleri dikkatli ol-
maları konusunda uyarıyor.

AHMET KORKMAZ / HOLLANDA

TARIM ihracatında dünya ikincisi ko-
numunda olan Hollanda'nın 2021'de ta-
rımsal ihracatı ilk kez 100 milyar avro'yu

aştı. Hollanda İstatistik Bürosu'nun (CBS) ve-
rilerine göre, Hollanda'nın tarım ve gıda ih-
racatı (hem fiyatlardaki artıştan hem de ihracat
hacmindeki büyümeden kaynaklanan tarım-
sal ihracat) 2020'ye göre 9 milyar avro (yüzde
9,4) artarak 104,7 milyar avro'ya çıktı.

GRAFİKLERE YANSIYAN 
RAKAMLARIN BEDELİ VAR

Hollanda hükümeti, ülkedeki "Sera Gazı
Salınımı" sorununda ilk önce çiftçileri hedef
aldı. Azot Oksit Salınımlarını düşürmek  için
çiftliklerde izin verilen hayvan sayısının yüz-
de 50 oranında azaltılmasını isteyen hükümetin
başı çiftçilerle dertte.

22 Haziran 2022 tarihinde traktörleri ile yol-
lara düşerek hükümetin tarım politikalarına
karşı çıkan çiftçiler, Gelderland eyaletine
bağlı Stroe beldesinde gösteri düzenleyerek,
ülkedeki "Sera Gazı Salınımı" sorununda gü-
nah keçisi olarak görülmekten hükümeti pro-
testo ederek Paris İklim Anlaşmasına gön-
derme yaptı.

Çiftçilerden Paris İklim Anlaşmasına gönderme

Hollanda'da çifti eylemlerinin tarihçesi:

PARİS anlaşması, sera gazı salınımının ta-
van yapması nedeniyle küresel bir tehdit olan ik-
lim sorununun çözülmesi için bir takvim oluş-
turulmasını amaçlamakta, önerilen çözümlerin
en kısa sürede uygulanmasını temin etmek üze-
re küresel bir eylem planı ortaya koymaktadır.
Anlaşmanın, küresel ısınmayı sanayi devrimi ön-
cesine göre 2°C’nin oldukça altında tutan ve hat-
ta 1.5°C ile sınırlamayı amaçlayan uzun vadeli
bir hedefi bulunmakta; tüm paydaş devletlere,
yatırımcılara, işletmelere, sivil toplum örgütleri-
ne ve politika yapıcılara temiz enerjiye küresel ola-
rak geçmeyi hedef olarak koymaktadır.

Tüm salınımınların yaklaşık % 98’inden so-
rumlu 189 ülkenin sunduğu ulusal iklim planla-
rı (INDC) ile, iklim değişikliği ile mücadelede planlı
ve programlı bir çaba harcanmakta; izleme ve
durum değerlendirmesi yapmayı amaçlayan di-
namik bir mekanizma ihtiyacı ortaya konul-
maktadır. 2023 yılından itibaren taraflar, emis-
yon azalımı, uyum ve sağlanan/alınan destek-
ler konusundaki ilerlemeyi değerlendirmek üze-
re, her beş yılda bir “küresel durum değerlen-
dirme” zirvelerinde bir araya gelecektir. Taraflar,
şeffaflık ve sorumluluk içinde yasal yükümlü-
lüklerini yerine getirecek, iki yılda bir sera gazı en-
vanterlerini çıkaracak ve ulusal gelişmeleri ra-
porlayacaktır. Hedeflere ulaşmada, “ortak fakat
farklılaştırılmış sorumluluklar ve göreceli kabili-
yetler”  ilkesi prensip olarak  benimsenmiştir.

Paris İklim 
Anlaşması’nın

Önemi

PARİS İklim Anlaşması, temiz enerjiye ge-
çişte tüm dünyaya yol göstermek üzere 12 Ara-
lık 2015 tarihinde düzenlenmiş ve 22 Nisan 2016
tarihinde imzalanmış olan iklim değişikliği ko-
nusundaki ilk çok uluslu anlaşmadır. Kyoto Pro-
tokolü’nün 2020 yılında sona erecek olması se-
bebiyle, 2015 yılında Fransa'nın Paris kentinde
gerçekleştirilen 21. Taraflar Konferansı’nda
(COP21), 2020’den sonra geçerli olmak üzere
kabul edilmiştir. Anlaşma, 5 Ekim 2016 itibariyle,
küresel sera gazı salınımının %55’ini oluşturan
en az 55 tarafın anlaşmayı onaylaması koşulu-
nun karşılanması sonucunda, 4 Kasım 2016 iti-
bariyle yürürlüğe girmiştir.

Paris İklim 
Anlaşması

NAZİ işgali altındaki Hollanda'da, II. Dünya Sa-
vaşı'nın sonlarına doğru 1944-45 kış mevsiminde
başlayan gıda ve yakıt sıkıntısı kıtlığa yol açarak
en az 20.000 kişinin (açlık ve soğuktan) ölümüne
neden olmuştur. II. Dünya Savaşı'ndan sonra geç-
mişten dersini alan Hollandalı yöneticiler, 1944-
45 kış mevsimindeki kıtlık ve açlık sorununu bir
daha yaşmamak için diğer gelişmiş ülkelerden
farklı olarak, yapısal dönüşümünde tarım sek-
törüne yalnızca sermaye ve işgücü sağlayıcı bir
rol biçmek yerine öncelikli olarak insana yatırım
yaparak  tarımı bilimselleştirerek; mekanik ta-
rımdan, teknolojik ve ardından akıllı tarıma ge-
çiş yapmıştır.

Sonuç
Hollanda'da, II. Dünya Savaşı'ndan sonra hal-

kın beslenme ihtiyacının karşılanması amacına
hizmet etmek için tasarlanan tarımsal üretim po-
litikaları, birçok tarihsel aşamadan sonra kapi-
talist üretim tarzına dönüşmüştür. Bu aşamalarda
nüfusun ve devlet yapısının işlevleri önemli bir
rol oynamaktadır. Tarım ürünlerinin ticarete
konu bir meta halini alması, bir ölçüde kapita-
lizmin gelişmesiyle birlikte incelenmesinde ya-
rar vardır.

Koyun�can�derdinde,�kasap�et�derdinde
Bir zamanlar milletin efendisi olan Hollanda-

lı çiftçi, günümüzde kapitalizmin uşağı duru-
mundadır. Giderlerini karşılamak için daha çok
çalışıp, üretmek zorunda kalan Hollandalı çiftçi,
hükümetlerin 1980'li yıllarında uygulanmaya
koydugu Neoliberal tarım politikalarının  kurba-
nı olmuştur.

Tarihsel süreç

MART 1990'da çiftçilerin traktör alayı Utrecht'e
doğru yola çıktı ve burada Rabobank genel merke-
zinin girişini kapattı. Rabobank geleneksel olarak ta-
rım sektöründe geniş bir müşteri kitlesine sahip ol-
duğundan, kızgın çiftçiler banka çalışanlarının ilgisi-

ni ve mali desteğini talep etti. Genel Müdür Wijffels,
huzursuzluğu yatıştırmak amacıyla toplanan göste-
ricilerle konuştu. Wijffels çiftçilerin davasına sempati
duyduğunu ifade etse de, mali bir taahhütte bulun-
maya hazır değildi. Çiftçilerin protestoları ulusal med-

yanın ilgisini çekmesine rağmen, çiftçiler tarım po-
litikasındaki düzenlemelere karşı çıkmakta başarılı ola-
madılar. Kampanya kapsamındaki fiyat artışları
gerçekleşmemiştir. Tarım sektörüne 1962'den itibaren
verilen devlet desteği de geri getirilmedi.

Çiftçiler Rabobank Genel Merkezinin girişini kapattı

(Foto: ANP)

Gelderland eyaletine ba�l� Stroe beldesinde gösteri

1989 y�l�nda protestocu çiftçiler Tar�m
Bakanl���n� i�gal etti (Foto:Rob Croes)

MAVİ denizanalarının günlük nüfusunu kaydeden
iNaturalist platformu, ‘Nüfus artışının çoğunun Saronik ve
İyonya’da, genellikle Orta Yunanistan’dan ve aşağısında
olduğunu görüyoruz’ diye vurguladı. Sosyal ağlardaki re-

feranslara göre, haziran
ayı içinde, Halkidiki,
Girit, Kuzey Evia ve
Oniki Ada’da ise çok
daha az sayıda mavi
denizanası görüldü-
ğü kaydediliyor. Uz-
manlar, denizanaları-
na dokununca yanma

ve kaşıntı olabileceği belirtilirken, bazen onlara do-
kunmadan da, yanlarında yüzerken suya saldıkları toksinler
ile mukus nedeniyle de yanma ve kaşıntı gibi sorunlara da
neden olabileceği uyarısında bulunuyor.

Zehirli denizanaları 
Yunanistan kıyılarında



ALMANYA Şansölyesi Olaf Scholz, Al-
manya Uyum Vakfı’nın burs programının 10.
yıl dönümü töreninde konuştu. Önceki Cum-
hurbaşkanlarından Christian Wulff, Vakıf
Başkanı Dr. Thomas Gauly ve bursiyerlerin de
katıldığı etkinlikte vakfın himayesini üstlenen
Scholz, çifte vatandaşlık ve ırkçılık konuların-
da katılımcılara hitap etti. Almanya’nın bugün
yabancı ülkelerden gelen çok sayıda kalifiye ele-
mana ev sahipliği yaptığını hatırlatan Scholz,
şu ana kadar 800 bin Ukraynalının kaydının ya-
pıldığını açıkladı. Bu kapsamda düzensiz göçü
azaltmak amacıyla göç yasasını yeniden dü-
zenlemek istedikleri bilgisini paylaşan Scholz,
çoklu vatandaşlığı yasallaşmasına yönelik ih-
tiyacı hatırlattı. “Herkesin bilmediği bir şey var.
Vatandaşlığa kabullerin yüzde 50'si birden
fazla uyruğun da kabul edilmesiyle gerçekle-
şiyor ve diğerlerinde neden böyle olmadığını
açıklamak zor” diye konuşan Scholz, sözleri-
ni şöyle sürdürdü: “Sanırım son birkaç yılda öğ-
rendiğimiz bir şey var; birçok insan, geldikle-
ri ülkeye asla geri dönemeyebileceklerini bili-
yor. Gerçek şu ki, nerede kendinizi evinizde his-
sedeceğinize hayat karar verir. Bu, içten gelmesi
gereken bir bağlılık ve bence vatandaşlık ya-
samızı bu bakış açısıyla modernize etmemiz
doğru.”

‘ALMANYA’DA 20 BİN IRKÇI VAR’

Şansölye Scholz, ırkçılığın Almanya’da bir
gerçek olduğunun da altını çizdi. Bu kapsam-
da bir eylem planı hazırlamayı öngördükleri-
ni bildiren Scholz, “Bu, aşılması gereken bir ger-
çektir. Halle, Münih, Hanau ve daha pek çok
yerde yapılan saldırıları hatırlıyoruz. Almanya'da
20 bin aşırı sağcı, ırkçı var. Bence bu, çok yük-
sek bir rakam ve bu yüzden bunu değiştirmek
için elimizden gelen her şeyi yapmalıyız. Bu ko-
nuda bir şeyler yapacağız. Ulusal eylem planıyla,
demokrasiyi geliştirme yasasıyla ırkçılığa kar-
şı mücadele edeceğiz” diye konuştu.

avrupa@aydinlik.com.tr
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CAN ÇAKIR

SOLİNGEN saldırısının üzerinden 29
yıl geçti. Acısı ise Türk toplumunun
hafızasında hâlâ taze. Aşağı Werner

Caddesi’nde yaşayan Genç ailesine dü-
zenlenen saldırı, aileden beş can aldı. Sal-
dırının ardından gözler Neonazilere çevrildi.
Olayın ertesi günü Solingen’de buluşan bin-
lerce insan, 1990’ların başında yoğunluk ka-
zanan ırkçı terörü kınadı. Genç ailesi her-
kese örnek olan bir duruş sergiledi. İki kı-
zını, iki torununu ve bir yeğenini kaybeden
Mevlüde anne verdiği birlik mesajı adeta ha-
fızalara kazındı. Olayın hemen ardından ba-
sına açıklamalar yapan anne Mevlüde
Genç’in yapıcı mesajları, 29 yıl sonra belgesel
yapımcısı Sevinç Yeşiltaş’ın öncülüğünde
hem belgesel hem kitap oldu. Türkiye
Cumhuriyeti Kültür ve Turizm Bakanlığı’nın
desteğiyle hazırlanan kitap ve belgeselin ta-
nıtımı, Köln’de yapıldı.

‘FACİA DEĞİL, IRKÇI TERÖR’

Yurtdışı Türkler ve Akraba Topluluklar
Başkanlığı’nın ev sahipliğinde düzenlenen
etkinliğe YTB Başkanı Abdullah Eren’in
yanı sıra Köln Eski Belediye Başkanı Fritz
Schramma, T.C. Münster Başkonsolosu
Ahmet Faik Davaz, T.C. Köln Başkonsolosu
Turhan Kaya ve çok sayıda davetli katıldı.
Tanıtım toplantısının ilk konuşmasını “Bil-
ge Ana Mevlüde Genç” belgeselinin ya-
pımcısı Sevinç Yeşiltaş yaptı. Mevlüde
Genç’in topluma önemli mesajlar verdiği-
ni vurguladı. Yeşiltaş, güçlü kişiliği ve top-
lumu affetmesiyle Genç’in bir insanlık ör-
neği gösterdiğini hatırlattı.

Katılımcıları selamlayan bir diğer isim
T.C. Köln Başkonsolosu Turhan Kaya oldu.

14 yaşındayken
saldırıyı o ak-
şam haberler-
de ailesiyle
birlikte takip
ettiğini hatırla-
yan Kaya, saldı-
rının göçmenlerde
can güvenliği endişe-
sine yol açtığını anımsadı.
Solingen saldırısının bir diğer ırkçı saldırı
olan Mölln saldırısından altı ay sonra ger-
çekleştiğini belirten Kaya, o dönem yapılan

facia ve felaket tanımla-
malarının aksine olayın
ırkçı bir terör saldırısı
olduğunun altını çizdi.
Yıllar içinde yapılan
çok sayıdaki ırkçı sal-

dırının toplumsal bir so-
runa dönüştüğünü ifade

eden Kaya, Mevlüde Genç’e
Alman toplumunu her gün affe-

derek herkesin gösteremeyeceği bir bü-
yüklük gösterdiği için teşekkür etti.

KUBAŞIK VE GÜLTEKİN 
AİLELERİ DE KATILDI

T.C. Köln Başkonsolosu Turhan Ka-
ya’nın ardından kürsüye YTB Başkanı Ab-
dullah Eren çıktı. Belgesel ile Genç ailesi-
nin yaşadıklarını ve barışçıl mesajlarını
hem Türk hem Alman toplumuna daha iyi
tanıtmak istediklerini açıklayan Eren, “Mev-
lüde ve Durmuş Genç belki de bir insanın
hayatı boyunca yaşayabileceği en büyük acı-
lardan birini yaşadılar. İki evlatlarını, iki to-
runlarını bir de yeğenlerini ırkçı bir saldırıda

kaybettiler. Gencecik canları toprağa ver-
diler. Fakat Mevlüde teyzemiz bu elim ha-
dise yaşandıktan sonra vakur davranışı ve
bilgeliğiyle bizlere bir şey öğretti, bir ders ver-
di, affetme erdemini hatırlattı. Yaratılanı se-
veriz yaratandan ötürü düsturunu kendi ha-
yatında yaşayarak bizlere gösterdi” diye ko-
nuştu. Geçmişte yaşanan Mölln ve Hanau
saldırıları ve Nasyonal Sosyalist Yeraltı
NSU cinayetlerinin ırkçılığın hâlâ sürdüğünü
gösterdiğini ifade eden Eren, salonda bu-
lunan NSU cinayetleri kurbanlarından
Mehmet Kubaşık’ın ailesi ve Hanau saldı-
rı kurbanlarından Gökhan Gültekin’in ba-
bası Çetin Gültekin’i selamlamayı unutmadı.
Türk toplumunun Avrupa’da artık kalıcı
hale geldiğini de hatırlatan Eren, yurt dışı-
na çıkan birinci neslin gösterdiği fedakar-
lıkları anımsattı. Yaşanan tüm sorunlara rağ-
men sosyokültürel ve sosyoekonomik sı-
kıntıların sürdüğünün altını çizen Eren, ör-
gütlü toplumun her türlü ayrımcılığa en bü-
yük cevabı verebileceğini vurguladı.

‘NEFRET ÖLDÜRÜR, HOŞGÖRÜLÜ
DAVRANALIM’

YTB Başkanının konuşmasının ardından
“Bilge Ana Mevlüde Genç” belgeselinin
gösterimi yapıldı. Genç ailesinin fertleri, dö-
nemin Büyükelçisi Onur Öymen ve ailenin
yaşadıklarını yakından takip eden çok sayıda
insanın röportajı belgeselde yer aldı. Et-
kinliğin kapanış konuşmasını Mevlüde
Genç yaptı. Tanıtıma eşi Durmuş Genç ve
aile fertleriyle katılan Genç, “Sevgi, saygı,
hoşgörü, birlik, beraberlik içinde acı ve tat-
lı günümüzde hepimiz bir arada yaşıyoruz
ve birbirimize sevgi ve saygımızı hep kalbi-
mizde taşıyalım. Bu ülkede yaşıyoruz, to-
runlarımız burada, burada insanlarımız ço-
ğalsın, her zaman için birbirimize hoşgörülü
davranalım. Nefret öldürür. Birbirimize
değer verelim, insan insana değer versin. İyi-
liğin açmadığı kapı olmaz, iyi olalım her za-
man kardeş olarak yaşayalım” ifadelerini
kullandı. Tanıtım etkinliği, emeği geçenle-
re teşekkür plaketi verilmesiyle son buldu.

Türk�toplumu,�Solingen
saldırısının�29�yıllık�acısını

unutmadı.�Irkçı�saldırı,�Genç
ailesinden�5�can�aldı�ancak�olay
sadece�açtığı�yarayla�değil,�anne
Mevlüde�Genç’in�verdiği�dersle�de

hafızalara�kazındı.�Saldırının
hemen�ardından�hem�Türk�hem

Alman�toplumuna�kardeşlik
mesajları�veren�Genç’in�yaklaşımı

belgesel�oldu.�Yurtdışı�Türk�ve
Akraba�Topluluklar�Başkanlığının
desteğiyle�hazırlanan�belgeselin

ilk�gösterimi�Köln’de�yapıldı

‘Bilge Ana Mevlüde Genç’in
hoşgörüsü belgesel oldu

29�yıldır�sergilediği�kucaklayıcı�yaklaşımıyla�hem�Türk�hem�Al-
man�toplumunda�iz�bırakan�Mevlüde�Genç’in�belgeseli,�Türkiye’de
de�gösterime�girmeye�hazırlanıyor.�Projeyle�ilgili�Aydınlık�Avru-
pa’ya�konuşan�YTB�Başkanı�Abdullah�Eren,�her�iki�toplumun�da
Genç’i�iyi�tanıması�gerektiğini,�fakat�anavatanda�yaşayan�Türk-
lerin�göçün�hangi�şartlar�altında�gerçekleştiğini�çoğu�kez�bilme-
diğini�belirtti.�Bu�sebeple�belgeselin�Türkiye’de�de�gösterileceği-
ni�ifade�eden�Eren,�başta�Ankara�olmak�üzere�Mevlüde�Genç’in
hikâyesini�her�yerde�tanıtacaklarını�duyurdu.

‘Mevlüde anneyi 
Türkiye’ye de tanıtmalıyız’

Scholz’tan çifte vatandaşlık mesajıBüyükelçi Şen: Almanya’daki 
Türkler çifte vatandaşlığı bekliyor

TÜRKİYE’nin Berlin Büyükelçisi Ahmet Başar
Şen, Almanya Türk Toplumu’nun (TGD) hafta sonu dü-
zenlenen genel kuruluna katıldı. 25 yılı aşkın bir süre-
dir yürüttüğü çalışmalarından dolayı TGD’yi tebrik eden
Şen, Türklerin Almanya’da kalıcı olduğunu belirtti. İki
ülke arasında tarihsel olarak çok çeşitli köklü ortaklık-
lar ve ittifaklar bulunduğuna işaret eden Şen, “Al-
manya’da yaşayan yaklaşık 3,5 milyon Türk’e daya-
nan insani bağlar iki ülke arasındaki ilişkilerin en önemli
boyutlarından biridir”  dedi. Türklerin Al-
manya’daki en büyük göçmen grubu ol-
duğunun altını çizen Şen, Türklerin si-
yaseti, ekonomi, bilim, spor ve sanat
gibi çeşitli alanlarda gösterdikleri ba-
şarıların iki toplum için de önemli ol-
duğunu hatırlattı. Öte yandan Şen,
Almanya’daki Türklerin
çifte vatandaşlık bek-
lentilerine de değindi.
“Almanya’daki Türk-
ler çifte vatandaşlı-
ğın yasallaştırıl-
masını ve vatan-

daşlığa geçişin kolaylaştırılmasını bekliyor” diye konuşan
Şen, şöyle devam etti: “Alman vatandaşlığı almayan-
ların da en azından yerel seçimlerde oy kullanma hak-
kını elde etmelerini bekliyorlar.”

IRKÇI SALDIRILARI HATIRLATTI

Büyükelçi Şen ayrıca Almanya’da yabacı düşmanlığı,
İslam düşmanlığı ve ayrımcılık gibi önemli sorunların
devam ettiğini de hatırlattı. “TGD aslında Almanya’da
yaşayan Türk toplumu için eşit haklar sağlamak, ırk-

çılık ve ayrımcılıkla mücadele etmek amacıyla kuruldu”
diye anımsatan Şen, “Almanya’da Türklere yöne-
lik ırkçı saldırıların ilk kurbanlarından Ramazan Av-
cı’nın 1985 yılında Hamburg’da Neonaziler tarafından
öldürülmesi TGD’nin kurulmasında önemli rol oy-

nadı. Bunu 1990’lardaki ırkçı cinayetler, özellikle de
Mölln ve Solingen’deki korkunç eylemler izledi.

İğrenç NSU cinayetleri, Almanya’da yeni
binyıla şiddetli ırkçılık, yabancı düşmanlığı ve
İslamofobi’yi taşıdı. Şubat 2020’deki Hanau
saldırısı, Almanya’daki ırkçılığın ve yaban-
cı düşmanlığının boyutunu bir kez daha
gösterdi” ifadelerini kullandı.

TGD yeni yönetimini
belirledi

GENEL Merkezi Berlin’de bulunan Almanya
Türk Toplumu (TGD), 13. Genel Kurulu’nu ta-
mamladı. Önceki dönem Eş Genel Başkan Atila
Karabörklü’nün yeniden aday olmadığı Genel Ku-
rulda, Gökay Sofuoğlu’nun yanı sıra Aslıhan Ye-
şilkaya da Eş Genel Başkanlığa seçildi. Türkiye’nin
Berlin Büyükelçisi Ahmet Başar Şen ve Alman-
ya Göç, Mülteciler ve Uyumdan Sorumlu Devlet
Bakanı Reem Alabali-Radovan’ın da katıldıkları et-
kinlikte konuşan Alabali-Radovan, ırkçılığın Al-
manya’da günlük söylemlerde ortaya çıkmasına
rağmen aşırı sağ ve ırkçılığın uzun zaman gör-
mezden gelinmesini eleştirdi. Mölln ve Solingen
saldırılarının buna örnek olduğunu belirten Alabali-
Radovan, Nasyonal Sosyalist Yeraltı terör örgü-
tünün işlediği cinayetlerde bile güvenlik güçleri-
nin failleri uyuşturucu ticareti yapan çevrelerde ara-
dığını hatırlattı.

Ahmet
Ba�ar �en

İltica başvuruları
krize dönüştü

HOLLANDASağlık, Refah ve Spor Bakanlığı, iltica baş-
vurusu yapan ve geçici koruma merkezinde bekletilen ço-
cuk ve gençlerin durumuna yönelik bir rapor paylaştı. Ge-
çici koruma merkezlerinde kısa süre bekletilmesi gere-
ken çocukların yoğunluğuna dikkat çekilen raporda
başvuru sürecinin uzunluğu sebebiyle çocukların 14 haf-
taya kadar bu merkezlerde beklemek zorunda kaldığı vur-
gulandı. Başvuru sürecinin tamamlanması ve uygun bir
eve geçilmesi sürecinde asgari bakım ve eğitim imkan-
larından yoksun kalan çocukların baskı ve şiddete ma-
ruz kaldığının belirtildiği raporda, 10 binin üzerinde ço-
cuğun geçici iltica merkezlerinde bekletildiği açıklandı. Ra-
porda ayrıca, çocukların 2 bin 395’inin başvurusunun ta-
mamlanmasına rağmen bir yıla kadar bu merkezlerde bek-
lemek durumunda kalabildiğine dikkat çekildi.

İltica başvuruları
krize dönüştü

HOLLANDASağlık, Refah ve Spor Bakanlığı, iltica baş-
vurusu yapan ve geçici koruma merkezinde bekletilen ço-
cuk ve gençlerin durumuna yönelik bir rapor paylaştı. Ge-
çici koruma merkezlerinde kısa süre bekletilmesi gere-
ken çocukların yoğunluğuna dikkat çekilen raporda
başvuru sürecinin uzunluğu sebebiyle çocukların 14 haf-
taya kadar bu merkezlerde beklemek zorunda kaldığı vur-
gulandı. Başvuru sürecinin tamamlanması ve uygun bir
eve geçilmesi sürecinde asgari bakım ve eğitim imkan-
larından yoksun kalan çocukların baskı ve şiddete ma-
ruz kaldığının belirtildiği raporda, 10 binin üzerinde ço-
cuğun geçici iltica merkezlerinde bekletildiği açıklandı. Ra-
porda ayrıca, çocukların 2 bin 395’inin başvurusunun ta-
mamlanmasına rağmen bir yıla kadar bu merkezlerde bek-
lemek durumunda kalabildiğine dikkat çekildi.

BM: 17 bin göçmen
Yunanistan’dan 

geri itildi
BİRLEŞMİŞMilletler (BM) Göçmen hakları Özel Ra-

portörü Felipe Gonzalez Morales, Türkiye’den Yunanis-
tan’a deniz yoluyla ulaşmak isteyen en az 17 bin göç-
menin geri itildiğini açıkladı. Brüksel merkezli Avrupa Sı-
ğınmacılar ve Sürgünler Konseyinin (ECRE) sitesinde ya-
yımlanan raporda Morales, Avrupa ülkelerinin uluslar-
arası kuruluşların uyarılarına rağmen geri itmeleri dev-
let politikası haline getirdiği bilgisini paylaştı. BM Mülte-
ciler Yüksek Komiserliğinin son verilerinin de yer veril-
diği raporda, 2020-2021 döneminde yaklaşık 540 geri
itme vakası yaşandığı bildirildi. Yunanistan’ın son 2 yıl-
da sığınmacıları reddetme oranının yüzde 126 arttığının
belirtildiği raporda, Yunan hükûmetinin geçen yıl çıkar-
dığı yasanın ardından kıyılarında mahsur kalan göçmenleri
kurtarmaya yönelik gönüllü kuruluşların faaliyetlerinin sı-
nırlandırıldığı da hatırlatıldı. Raporda ayrıca Güney Kıb-
rıs Rum Yönetimi’nin(GKRY) Lübnan hükûmetiyle Mart
2020’de imzaladığı “göçmenleri geri döndürme” an-
laşmasına da yer verildi. Raporda, GKRY’ye geçmeye
çalışan çok sayıda göçmenin geri yollanırken zorla ai-
lelerinden ayrıldığı kaydedildi.

Can 
Çak�r

Mevlüde
Genç

Abdullah
Eren



AVRUPA’nın birçok ülkesinde pasa-
port işlemlerindeki yoğunluk uzun
kuyruklara neden oldu.  Bekleme sü-

relerinin haftaları kapsamının başlıca sebebi,
salgın sürecinde süresi biten pasaportlar.
Özellikle yurt dışında yaşayan Türklerin,
2011 yılında Avrupa birliği Uyum Yasaları çer-
çevesinde başlatılan çipli pasaportlarının 10
yıllık verilmesinden dolayı yurt dışı temsilci-
liklerinde yoğunluk yaşandığı vurgulanıyor.
Benzeri bir sorun Almanya’da da bulunuyor.
Doğu ve Batı Almanya’nın 1990’da birleş-
mesiyle milyonlarca vatandaşın belgelerinin
yenilendiğine işaret eden yetkililer, salgın
sebebiyle 2020 yılında yeni pasaport çıkarta-
mayanların özellikle bu sene yoğunluk ya-
şattıklarına dikkat çekiyor.

BAŞVURU RAKAMLARI 
İKİ KATINA ÇIKTI

Pasaport randevusu almak ise Almanya’nın
birçok bölgesinde farklılık gösteriyor. Özellikle

küçük yerleşim yerlerinde vatandaşlar baş-
vurularını randevusuz yapabilirken orta ve bü-
yük şehirlerdeki yoğunluk bekleme süreleri-
ni iki aya kadar uzatabiliyor. Öyle ki Köln’de
bugünlerde pasaport başvurusu için rande-
vular ancak ağustos ayından itibaren verile-
biliyor. Başvurular belediyenin her semtte iş-
lettiği müşteri merkezlerinde yapılabilirken ra-
kamlardaki yoğunluk da dikkat çekiyor. Üs-
telik artış sadece büyükşehirlerle de sınırlı de-
ğil. Kuzey Ren-Vestfalya eyaletinin başken-
ti Düsseldorf’ta bu yıl yapılan başvuruların yüz-
de 65’ten fazla arttığı bildirilirken mart ayın-
da 40 bin nüfuslu Pirmasens’te 162 başvuru
alındığı belirtiliyor. Geçen senenin mart ayın-
da ise kasabada 48 kişi pasaport başvurusu
yapmıştı.

HIZLI BAŞVURULARDA 
DA BEKLENİYOR

Birçok belediye yurt dışına çıkacak olan va-
tandaşlarına hızlı pasaport başvurusu yapmayı

tavsiye ediyor. Yoğunluğun genelde Federal
Matbaa’dan kaynaklandığına dikkat çekildi-
ği Lübeck’te Zabıta Müdürlüğü, hızlı başvu-
ruların kendileri üzerinden de yapılabileceğine
işaret ediyor. Daha yüksek ücretin ödendiği
hızlı başvuruların aslında üç gün içinde so-
nuçlanmasına rağmen yoğunluğun burayı
da etkileyebileceği belirtiliyor. Bu kapsamda
açıklama yapan Federal Matbaa, hızlandırıl-
mış başvuruların da bir haftaya kadar sarka-
cağına dikkat çekiyor.

Sürelerin uzamasına sebep olan bir unsu-
run da Ukrayna’dan gelen göç akımı olduğu
belirtiliyor. Göçmenlere de biyometrik kim-
liklerin hazırlandığının hatırlatıldığı Bonn’da
yetkililer Ukraynalı mültecilerin hâlâ yoğun-
luk yarattığının altını çiziyor.

BREXİT VE ÇİP KRİZİ DE 
ETKİLİ OLDU

Türkiye ve Almanya’nın yanı sıra sorun İs-
viçre’de de yaşanıyor. Kimlik ve pasaport baş-

vurularının arttığı birçok kantonda başvuru sa-
yıları geçen seneye göre iki kat arttı. Mart ayın-
dan bu yana süren yoğunluktan dolayı İsviç-
re vatandaşları randevularını en az altı hafta
sonrasına alabilirken yoğunluğun özellikle St.
Gallen, Zürih ve Basel’de olduğuna dikkat çe-
kiliyor. Yoğunluğun sebebi ise sadece izin se-
zonuyla sınırlı değil. İngiltere’nin Avrupa
Birliği’nden çıkmasıyla (Brexit) birlikte güm-
rüklerde pasaport kontrolleri başlattığını ha-
tırlatan yetkililer, bu vatandaşların yoğunlukta
etken olduklarını bildiriyor.

Uzun bekleme sürelerine sebep olan bir di-
ğer sıkıntı ise küresel ölçekte süren çip krizi.
Çip tedarikindeki sorun salgın sürecinden beri
sürüyor. İhtiyaç duyulan yarı iletkenler ve te-
darik zincirlerinin bozulmasının bu doğrultuda
önemli bir etken olduğu hatırlatılıyor. Önce-
ki hafta içinde Dışişleri Bakanlığı Sözcüsü Tan-
ju Bilgiç, kriz sebebiyle birçok Norveç vatan-
daşının pasaportlarının yetişmemesinden do-

layı altı buçuk aylık bir süreç için biyometrik
kimlik ile Türkiye’ye giriş yapılmasını kabul
ettiğini açıkladı. Öte yandan bu kapsamda alt
yapı üzerinde çalışıldığına yönelik bilgiyi ma-
yıs ayında Cumhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan da vermişti.

REKOR FİNLANDİYA’DA

Pasaport yenileme sürelerinin en uzun ol-
duğu ülkelerden biri olarak Finlandiya dikkat
çekiyor. Öyle ki normal durumda yeni pasa-
port başvurularının üç ay öncesinde iletilmesini
tavsiye eden Finlandiya Göçmen Bürosu
Migri, işlemlerin ortalama 5 aya çıktığını
açıkladı. Yoğunluğun 2022 yılının sonuna
kadar sürmesini bekleyen göçmen bürosu, ge-
rekli durumlarda işlemlerin 2 ilâ 4 ay daha uza-
yabileceğine işaret etti. İşlemlerin normal sü-
reyi aşma ihtimalini hatırlatan Migri, vatan-
daşların bu durumda beklemede kalması ve
herhangi bir işlem yapmamasını tavsiye etti.
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T.C. Frankfurt Başkonsolosu sayın Erdem

Tunçer ve değerli eşi Gül Tunçer’in sevgili kızı 

EKİN TUNÇER’in 

vefatını üzüntüyle öğrendik. Bütün ailesi ve

yakınlarına başsağlığı ve sabırlar diler, acılarını

paylaşırız.

Ekin Tunçer e allahtan rahmet dileriz. 

Mekanı cennet olsun.

Kültürtreff e.V. Frankfurt
ve 

Frankfurt ADD

BAŞSAĞLIĞI
T.C.  Frankfurt Başkonsolosu sayın Erdem

Tunçer ve değerli eşi Gül Tunçer’in sevgili kızı 

vefatını üzüntüyle öğrendik. Bütün ailesi ve

yakınlarına başsağlığı ve sabırlar diler, 

acılarını paylaşırız.

Ekin Tunçer’in mekanı cennet olsun.

Ali Mercan
Vatan Partisi Yurtdışı Temsilcisi

BAŞSAĞLIĞI

İki�yıllık�salgın�sürecinin�ardından�tatil�sektörü�de�hız�kazandı.�Tatil�yapmak�isteyenlerin�talepleri
pasaport�başvurularındaki�yoğunluk�yüzünden�adeta�çileye�dönüştü.�Pasaportlarını�yenilemek
isteyen�çok�sayıda�vatandaş,�başvurularının�ardından�haftalarca�beklemek�zorunda�kalıyor.

Avrupa’nın�birçok�bölgesinde�insanlar�haftalarca�randevu�beklemek�zorunda�kaldı
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CAN�ÇAKIR

LGBTpropagandası ve kontrolsüz içerikleriyle tepkilere ne-
den olan Netflix bugünlerde Squid Game dizisi ile gündemde.
Çocuk oyunlarını şiddet dolu içeriklerle birleştiren Güney Kore
yapımı dizinin yarattığı etki, çocuklara da ulaştı. Daha önce Bel-
çika ve Almanya’da gündeme gelmesinin ardından son ola-
rak Almanya’nın Bielefeld kentindeki bir kreşte çocukların di-
zide geçen sahneleri canlandırdıkları, yer yer birbirlerine şid-
det uyguladıkları paylaşıldı. Bölgesel Neue Westfälische ga-
zetesinde çıkan haberde 75 çocuğun gittiği kreşteki beş ve altı
yaşlarındaki iki çocuğun başka çocuklara şiddet uyguladığı bil-
dirildi. Squid Game’in yanı sıra Stephen King’in “O” filmine de
eriştikleri ifade edilen haberde demeçlerine yer verilen 55 ya-
şındaki bir eğitmen, söz konusu çocukların başka çocukların
kafalarına tuğla taşı attıklarını, gözlerine çomak soktuklarını ve
hatta boğazlarına bıçak dayadıklarını aktardı. Başka bir eğitmen
ise birçok çocuğun çoğu kez oyuncakları da çıkan çizgi film
karakterlerinden de olumsuz etkilendiklerini ifade etti. Ninjago
ve Batman’i örnek olarak gösteren eğitmen, çocuk oyunları-
nın içeriklerinin geçmişe göre değiştiğini, oyuncakları ellerin-
den alınan çocukların artık hızlıca asabileştiğini paylaştı.

İLGİ GÖSTERMEK YERİNE 
MEDYA DAYATILIYOR

Birçok ailede çocuklara gösterilen ilginin az olduğuna dik-
kat çeken eğitmen, şiddet eğilimlerinin evdeki sorunların
yansıması olduğuna dikkat çekiyor. Kreşin eşgüdüm sorum-
lusu olan eğitmen, “Aklı böyle çalışan bir çocuk bunu bilinçli
olarak yapmaz. Bu şekilde sadece iyi olmadığını ifade eder. Böy-
le bir çocuğun çok büyük sorunları var, tamamen bıkmış du-
rumda ve kendisini daha farklı ifade edemiyor” tespitini yapı-
yor. Bu durumda velilerle konuştuklarını aktaran eğitmen, “ve-
lilerin gerekirse gençlik daireleriyle iletişime geçmelerini tavsi-
ye ediyoruz. Aksi takdirde biz kendimiz haber veriyoruz” diyor.

Bielefeld’deki sorunun benzeri son haftalarda birçok okul-
da görülüyor. Bavyera Kriminal Dairesi’nin geçen yıl yaptığı bir
açıklamada bazı ilkokul ve ortaokullarda Squid Game’i çağrıştıran
kartvizitler bulunduğu bilgisi paylaşıldı. Hamburg yakınlarındaki
Pinneberg kentinde ise çocukların birbirlerini ölümle tehdit et-
tikleri ifade edildi.

MEDYA TÜKETİMİ PSİKOLOJİK 
SORUNLARI ARTIRIYOR

Konuyla ilgili ebeveynlere düşen görevleri Medya Pedagojisi
Enstitüsü JFF’den Charlotte Horsch aktardı. Aydınlık Avrupa’nın
sorularını yanıtlayan Horsch, son yıllarda “Momo” ve “Mavi
Balina” gibi oyunlarının da çocuklarda olumsuz etkiler yarat-
tığını hatırlattı. Squid Game dizisine dair birçok eğitim tesisin-
den sahneleri canlandıran çocuklar arasında saldırgan davra-

nışların sergilendiğini paylaşan Horsch, buna rağmen dizi ve
filmlerdeki içeriklerin çocuklara olan etkilerinin çok sayıda et-
kene bağlı olduğunu ifade etti. Sosyal ortamın önemine dik-
kat çeken Horsch, “Aile içinde, arkadaşlıklarda, okulda birey-
ler birbirlerine nasıl davranıyor? Medyanın artırıcı bir etkisi ol-
duğuna yönelik bulgular çok sayıda var. Bu, özellikle gerçek
hayatlarında haksızlığa uğrayan ya da şiddet ve zorbalığa ma-
ruz kalan çocuklarda çok görülüyor. Böyle durumlarda çocukların
medya, içeriklerindeki şüpheli karakterlerini ya da örnek aldıkları
kişilerin saldırgan tutumlarını örnek alma tehlikesi doğuyor” diye
konuştu.

İZLEMEYEN ÇOCUKLAR DA 
ETKİLENİYOR

Horsch, birçok çocuğun diziyi izlemeseler dahi diziyle sos-
yal medya uygulamaları üzerinden de temas etmiş olabile-
ceklerine dikkat çekti ve ekledi: “Squid Game son aylarda çok-
ça manşet oldu ve çocuklara da ulaştı. Tik Tok gibi sosyal med-
ya uygulamalarında da Squid Game içerikleri paylaşıldı ya da
canlandırıldı. Bu sayede çocukların ilgisi çekilmiş olabilir.” Özel-
likle çocukların güncel hayatında da bulabilecekleri oyunları di-
zide bulabildiklerini belirten Horsch, sözlerini şöyle sürdür-
dü:“Bilgisayar oyunlarını andıran estetik ve buralarda da bili-
nen çocuk oyunlarından yola çıkan dizi, çocukların izlemesi-
ne uygun olmasa da çok sayıda bağlantı noktasına sahip. Can-
landırmak bu kapsamda bir işleme yöntemi ya da dizinin bü-
yüleyici etkisi de olabilir. Bazı çocukların diziyi izlemeseler bile
canlandırdıkları da oldu. Burada önemli olan bazı şeylere dik-
kat etmek; Tam olarak ne oynanıyor? İzlenenler oyunlarda iş-
leniyor mu? Yoksa şiddet eylemleri uygulanıyor? Bu durum-
da pedagojik uzmanlar ve veliler müdahale etmeli, sorular sor-
malı ve gereken önlemleri almalı.”

‘SALDIRGANLIK, ÖFKE VE 
BIKKINLIĞA İŞARET’

Çocukların davranışlarının başka sorunlara da işaret ola-
bileceğini yineleyen Horsch, “Saldırgan davranış çoğu kez ço-
cukların öfke ve bıkkınlıklarıyla nasıl baş etmesi gerektiğini bil-
memesine işaret oluyor” dedi. Bu durumda ebeveynlere önemli
görevler düştüğünü belirten Horsch, “Meydana gelmesi du-
rumunda veliler mutlaka müdahale etmeli ve çocuklarına sı-
nırlar koymalı. Uzun vadede çocuğun bıkkınlığının sebepleri-
ni de tespit edip çocukla bu konu hakkında konuşmak da önem-
li. Öğretmen ya da sosyal danışmanlardan bu konuda destek
almak iyi bir yardım olabilir. Daha ağır durumlarda bir terapi de
yardımcı olabilir” tavsiyelerini sundu.

Horsch ayrıca çocukların medya ile temasının denetlen-
mesinin önemini de vurguladı. “Medya konusunda ise tüm ço-
cuklarda kendilerini yoran içeriklerle temas etmemelerine dik-
kat etmeli. Bunun için medya sağlayıcıların güvenlik ayarları-
nı çalıştırmak ve çocukların kullanımlarını denetlemek önem-
li” diyen Horsch, velilere uygun içerikler konusunda tavsiye-
ler sunan sitelerin olduğuna işaret etti. Kendisinin de flimmo.de
sitesinin editörlüğünde görev aldığını paylaşan Horsch,“Uygun
içeriklerin seçilmesi ve güvenlik ayarlarının yapılması açısın-
dan flimmo.de sitesi iyi bir danışman. Çocukların buna rağ-
men korku dolu veya yoran film ya da dizi izlemeleri durumunda
ise velilerin kendilerini teselli etmeleri ve izlenenleri sınıflandır-
mada yardımcı olmaları önemli” diye konuştu.

Squid Game saldırganlığı kreşlere ulaştı

‘Çocuklarınızı mutlaka denetleyin’

AYHAN MENTEŞ / FRANKFURT

ALMANYA’nın Hessen eyale-
tinde Türkçe derslerinin öncüle-
ri, Kültürtreff ve Frankfurt Ata-
türkçü Düşünce Dernekleri’nin
düzenledikleri söyleşide buluştu.
Frankfurt Kültür Bahçesinde,
“Türkçe proje dili olamaz” slo-
ganıyla düzenlenen söyleşiye ko-
nuşmacı olarak Türkiye Cumhu-
riyeti Frankfurt Başkonsolosluğu
Eğitim Ataşesi Dr. Bora Başaran
katıldı. Toplantıda Vatan Partisi
Yurtdışı Temsilcisi Ali Mercan ha-
zır bulundu.

Konuşmasında Türkçenin eği-
tim müfredatına girmesi için ver-
dikleri mücadeleden örnekler ve-
ren Başaran, Alman makamları-
nın söz konusu Türkçe olunca bir-
çok bahaneler ürettiklerini be-
lirtti. Hessen Eyaleti Eğitim Ba-
kanlığı'nın evlerinde Türkçe ko-
nuşanların ayrıca okulda da Türk-
çe öğrenmelerinin gereksiz oldu-
ğunu savunduğunu aktaran Ba-
şaran, Türkçe derslerinin ‘proje’
olarak alınmasının Türk toplu-
munun yoğun talebi ve baskıları
üzerine gerçekleştiğini hatırlattı.
Proje dersleri doğrultusunda Türk
toplumunun daha önce de öneri-
ler sunduğunu hatırlatan Başaran,
önümüzdeki yıl iki okulda başla-
tılacak derslerle siyasi bir kandır-
maca uygulandığını ifade etti. Ka-
tılımcılara Türkçe dersleri için
verilen mücadeleyi de hatırlatan
Başaran, Türkçe derslerinin Al-
manya’daki tarihini dört aşamada
özetledi. Birinci aşamanın 1960’lı
ve 70’li yıllardan oluştuğunu ifade
eden Frankfurt Başkonsoloslu-
ğu Eğitim Ataşesi Başaran,
1970’lerden 1977’ye kadar ki olan
dönemin ana dil eğitimi tarihinin
ikinci aşaması olduğunu söyledi.
Üçüncü aşama ile 1999’a kadar ge-
lindiği değerlendirmesini yapan
Başaran, sözlerini şöyle sürdürdü:
“Bu süreç, ABD eğitim sistemin-
den esinlenilerek uyarlanan Her-
kunftsprache, yani köken dili dö-
nemi. Bu süreçte burada Alman
makamları her şeyden vazgeçer-
ken bütün maliyet ve öğretmen
gibi ihtiyaçların Türkiye Cumhu-
riyeti tarafından karşılanmasına
yol açtığı süreç. Dördüncüsü;
üçüncü ve dördüncü nesillerin
doğması ve daha önceki anadil ve

köken dili argümanının kalkması
ile başlayan süreç. Yani seçmeli dil
olarak Türkçe süreci.”

‘DİL KÜLTÜRÜN 
TAŞIYICISIDIR’

Anadil bilgisinin yurt dışında-
ki kültürel değerine de dikkat çe-
ken Başaran, “Eğer yurt dışında
kültürümüzü yeni nesillerimize
devretmek ve korumak gayemiz
varsa dilin önemini tüm vatan-
daşlarımıza kavratmalıyız. Dil
kültürün taşıyıcısıdır. Dil yoksa
kültür yoktur” diye konuştu.

Türkiye Cumhuriyeti Frank-
furt Başkonsolosluğu Eğitim Ata-
şesi Dr. Bora Başaran’ın ardından
Vatan Partisi Yurtdışı Temsilci-
si Ali Mercan söz aldı. “Avrupa-
lılar yabancı dil dersi olarak ver-
dikleri konularda evrensel dil,
uluslararası dil söylemini öne çı-
kartmaya çalışıyorlar” ifadele-
riyle konuşmasına başlayan Mer-
can, şu ifadeleri kullandı: “Oysa
Türkçe, Avrupa'dan Çin'e kadar
olan coğrafyada konuşulan bir dil-
dir. Bu evrenselliğin yanı sıra
dünyadaki en zengin dillerden bi-
risidir ama daha da ilginci bu tar-
tışmaların olduğu Hessen eyale-
tinde Almancadan sonra en çok
konuşulan dil Türkçedir. O ba-
kımdan Türkçenin bir yabancı dil
olarak okullarda seçmeli ders
olarak okutulması bir zarurettir.
Bu konudaki engellerin hepsi
politik mülahazalarla yapılmak-
tadır.”

IŞIK’TAN İMZA 
KAMPANYASINA ÇAĞRI

Söyleşinin kapanış konuşma-
sını, Frankfurt Atatürkçü Dü-
şünce Derneği Kasım Işık yaptı.
Kültürtreff Derneği ile Hessen
Eyaleti Türk Dernekleri İnisiya-
tifi Platformu’na üye olduklarını
hatırlatan Işık, Türkçe derslerinin
müfredata alınması için yürütülen
imza kampanyasına dikkat çekti.
Bu hedefle tüm kuruluşların eş-
güdüm halinde çalıştığının altını çi-
zen Işık, katılımcılara imza kam-
panyasına destek vermeye çağır-
dı. Çalışmalara hız verdiklerini de
belirten Işık, Türkçeyi başta Türk
öğrenciler olmak üzere farklı mil-
letlerden gelen öğrencilerle bu-
luşturma hedefinde olduklarını
vurguladı.

Frankfurtlu Türklerden
Türkçe seferberliği

EKİN TUNÇER’in

Charlotte 
Horsch
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RANSA’da ilk turu 12 Haziran’daki
yapılan parlamento seçiminin ikinci
turu 19 Haziran’da gerçekleşti. Par-
lamento seçimi, nisan ayındaki Cum-
hurbaşkanlığı seçiminde en çok oy

alan üç aday arasında yapıldı. Seçim Emmanu-
el Macron, Marine Le Pen ve Jean-Luc Me-
lonchon’un yarışına sahne oldu. Seçime katılan
diğer parti ise Cumhuriyetçiler partisi.

KİMSE TEK BAŞINA HÜKÜMET 
KURAMIYOR

İçişleri Bakanlığı’nın açıkladığı seçim so-
nuçlarına göre Cumhurbaşkanı Macron’un En-
semble (Birlikte) ittifakı oyların yüzde 38,48’ini,
Melenchon’un NUPES ittifakı ise yüzde 31,76’ini
aldı. Bu oranlarla, 577 sandalyeli Ulusal Meclis'te
Ensemble 245, NUPES ise 131 milletvkiline sa-
hip oldu. Bu rakamlar, 577 sandalyeli Ulusal Mec-
lis’te hiçbir ittifakın, hükümet kurmak için gerekli
289 saldalye eşiğine ulaşamadığı anlamına geli-
yor.

NUPES İTTİFAKI

Jean-Luc Melenchon'un lideri olduğu "Sos-
yal ve Ekolojik Yeni Halk Birliği" (NUPES) it-
tifakı; Boyun Eğmeyen Fransa (LFİ), Yeşiller Par-
tisi (EEVL), Sosyalist Partisi (PS) ve Komünist
Partisi'nden (PCF) oluşuyor. Bu partilerin çı-
kardıkları milletvekili sayıları şu şekilde:

Boyun eğmeyen Fransa Partisi — 72
Sosyalist Parti — 26
Yeşiller — 23
Fransız Komünist Partisi 12
15 milletvekilini aşan partiler mecliste grup

kurabilecek. Fransız Komünist Partisi ise 12 mil-
letvekiliyle grup kurma rakamına ulaşamadı.

NUPES ittifakında yer alan partiler nisan ayın-
daki Cumhurbaşkanlığı seçiminde Le Pen’e
karşı Macron’u desteklemişlerdi.

ULUSAL BİRLİK’İN TARİHİ BAŞARISI

Marine Le Pen’in lideri olduğu Ulusal Birlik
ise mecliste sandalye sayısını 11’e katladı. Ulu-
sal Birlik, 2017’de yapılan bir önceki parlamen-
to seçiminin ikinci turunda yüzde 8,8 oy alarak

8 milletvekili çıkarabilmişti. Bu sayıyla 15 olan
grup kurma eşiğinin de altında kalmıştı. Bu se-
çimde ise oyların yüzde 17,20’sini alan Ulusal Bir-
lik, milletvekili sayısını 89’a çıkardı. Böylece oy
sayısını 2 katından fazlaya, milletvekili sayısını ise
11 katına çıkarmış oldu.

Le Pen’in kendisi, partinin kalesi olarak gö-
rülen kuzeydeki Pas-de-Calais bölgesinde yüz-
de 63,21 gibi yüksek bir oy oranıyla milletvekili
seçildi. 

Bu sonuçlarla, Marine Le Pen’in babası
Jean-Marie Le Pen’le başlayan Ulusal Cephe-
Ulusal Birlik çizgisi, 1986’dan beri ilk defa mec-
liste bir parti grubuyla temsil edilmiş olacak. Ay-
rıca Ulusal Birlik, 89 sandalyeyle Boyun eğme-
yen Fransa’yı da arkasında bırakarak mecliste
“ana muhalefet” partisi haline geldi.

LE PEN: ‘MECLİS ARTIK 
DAHA MİLLİ’

Seçimin ardından yaptığı açıklamada Le
Pen “Halk Meclise girdi, Meclis az da olsa Mil-
lî oldu.” dedi. Kazandıkları başarıya vurgu yapan
Le Pen, ”Macron’u azınlık cumhurbaşkanı ya-
parak ülkeyi tek partili bir yönetimden korumak",
"siyasi yeniden yapılanmayı sürdürmek”, "Mac-
ron ve aşırı sola karşı kararlı bir muhalefet gru-
bu oluşturmak" şeklinde sıraladığı amaçlarına
ulaştıklarını ifade etti.

FRANSIZLARIN YARISINDAN 
FAZLASI SANDIĞA GİTMEDİ

Seçimin bir diğer dikkat çekici yönü ise ka-
tılım oranının düşük olması. Birinci turda yüz-
de 47,5 olan katılım oranı ikinci turda da yüz-

de 46,2’de kaldı. Bir diğer ifadeyle seçmen-
lerin yüzde 53,8’i sandığa gitmedi. 48,9 mil-
yon seçmenin olduğu Fransa’da bu, sandığa
gitmeyen yaklaşık 26 milyon 300 bin kişi ol-
duğu anlamına geliyor. Ayrıca sandığa gi-
denlerin 1,2 milyonu da boş oy kullandı. Se-
çime katılımın oranının düşüklüğü üzerine
başlıca iki yorumda bulunuluyor. Bunlardan
biri, Fransızların siyasetten uzaklaştığı ve
partilerin politikalarını yakından takip et-
medikleri yorumu. Daha çok kabul gören yo-
ruma göre ise, Fransızlar politik olmalarına
rağmen seçimin bir çözüm üretmeyeceğini dü-
şündükleri için sandığa bu denli düşük oran-
larla gidiyor. Çözümsüzlük düşüncesinin te-
mel nedeni, mevcut durumda hakim partilerin
“temsil kabiliyetlerini kaybetmeleri” olarak
gösteriliyor.

HÜKÜMET NASIL KURULACAK?

Hiçbir partinin ve ittifakın hükümet kurmak
için gerekli 289 saldalyeyi yakalayamadığı se-
çimin ardından sürecin nasıl ilerleyeceği tar-
tışma konusu. Öne çıkan ihtimallerden biri,
Macron’un Cumhuriyetçiler Partisiyle bir
koalisyon kurarak hükümeti oluşturması. Eski
Cumhurbaşkanı Nicolas Sarkozy’nin Cum-
huriyetçiler Partisi seçimde yüzde 7,25 oyla 64
milletvekili çıkardı. Macron’un liderlik ettiği
Ensemble’ın milletvekili sayısına Cumhuri-
yetçiler’inki eklendiğinde 289 sandalye eşiği aşıl-
mış oluyor.

Fakat bu yol çok da açık gözükmüyor. Cum-
huriyetçiler içinde önde gelen bazı isimler, bu
ittifaka sıcak bakarken partinin Başkanı Chris-
tian Jacob yaptığı basın açıklamasında, "Mu-
halefetteyiz ve öyle de kalacağız." dedi. Muh-
temel bir diğer seçenek ise Macron’un NUPES
ittifakı ile hükümet kurmayı denemesi. NU-
PES’in parçası olan partilerin nisan ayındaki
Cumhurbaşkanlığı seçiminde Macron’u des-
teklediği düşünülünce bu seçenek gerçekle-
şebilir gibi gözüküyor. Fakat diğer yandan, NU-
PES’teki partilerin Macron’a desteği pozitif ol-
maktan çok, Le Pen’in kazanmaması adına ne-
gatif bir destek olarak ifade edilmişti. 

ULUSAL BİRLİK’İN GENÇLİK KOLU 
SEKRETERİ AYDINLIK’A KONUŞTU

Marine Le Pen’in Ulusal Birlik Partisi’nin
gençlik kolu olan “Marine’le Birlikte Genç-
ler”in Uluslararası Sekreteri Enzo Alias Ay-
dınlık Gazetesine seçim sonucu hakkında de-
ğerlendirmelerde bulundu. Sonucu “tarihi
bir zafer” olarak niteleyen Alias şöyle konuş-
tu: “Artık mecliste bütün Fransızları temsil ede-
cek şekilde gücümüz var. Alım gücü, güvenlik,
egemenlik, kontrolsüz göçün reddi, ordusuz-
laşma gibi konularda milli çıkarları savunma-
ya hazırız. Macron ve aşırı sol, vatansever ve
milli blok ile karşılaşacak. Şimdi 89 milletve-
kili bize nasıl bir avantaj sağladı? Fransız hal-
kını temsil etmeyen bütün yasaları bloke ede-
bileceğiz. Bu sonuçlarla Macron artık eskisi gibi
kafasına estiğini yapamayacak.”

Le Pen milletvekili sayısını 11’e katladı
Fransa’da�parlamento�seçiminin�ikinci�turunda�Cumhurbaşkanı�Macron’un�lideri�olduğu�Ensemble�ittifakı�mecliste�çoğunluğu�kaybetti.�Marine�Le�Pen’in�lideri�olduğu�
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24 ŞUBAT’ta Rusya’nın Ukrayna’ya yö-
nelik başlattığı askeri harekât, Avrupa’nın pek
çok ülkesinde askerileşme dalgası yarattı. As-
keri harcamaların ve yatırımların artırılma-
sı, zorunlu askerlik tartışmaları, NATO’ya üye
olma girişimleri… Fransa Cumhurbaşkanı
Emmanuel Macron’un 13 Haziran’da Fran-
sa’nın ve Avrupa’nın “savaş ekonomisine
girdiğini” açıklaması dikkat çekici oldu. Bü-
tün bu gelişmeler, Soğuk Savaş’ın sona er-
mesinden bu yana Avrupa’nın yaşadığı en bü-
yük askerileşme dalgası olarak değerlendiri-
liyor.

ALMANYA

Almanya Federal Meclisi, orduya 100
milyar euroluk ek fon öngören anayasa de-
ğişikliğini 3 Haziran’da onayladı. 736 san-
dalyeden oluşan mecliste 567 milletvekilinin
‘evet’ oyuyla kabul edilen kararın, Alman-
ya’nın 2. Cihan Harbi’nde bu yana izlediği po-
litikada ciddi bir değişime işaret ettiği kabul
ediliyor. Nazilerin bıraktığı mirasın sonucunda
Almanya’nın dış politikasını karakterize eden
özelliklerden birinin, askeri güce yatırım
yapmaya ve kullanmaya olan uzaklığı oldu-
ğu biliniyor.

Almanya Soğuk Savaş sona erdiğinde
500 bin olan ordu personel sayısını kademe-
ler halinde azaltarak bugün itibariyle 180 bine
kadar indirmişti.

Ayrıca Almanya Cumhurbaşkanı Frank-
Walter Steinmeier, ülkedeki tüm gençler
için zorunlu hizmet getirilmesini istediğini
açıkladı. Steinmeier, zorunlu hizmetin diğer
alanların yanı sıra Almanya Silahlı Kuvvet-
leri’nde de yapılabileceğini söyledi. Cum-
hurbaşkanının açıklaması ülkede  tartışma-
yı da beraberinde getirdi.

FRANSA

Fransa Cumhurbaşkanı Emmanuel Mac-
ron, 13 Haziran’da Paris’te düzenlenen ulus-
lararası savaş silahları endüstrisi sergisi Eu-
rosatory 2022’nin açılışında yaptığı konuş-
mada, Fransa ve Avrupa’nın “savaş ekono-
misi” vaziyetine girdiğini söyledi.

“Avrupa’yı savunmamız için çok daha
güçlü şekilde Avrupa savunma sanayi ve
teknoloji temelimizi güçlendirmemiz gere-
kiyor.” diyen Macron bu kapsamda 2025 yı-
lına kadar savunma harcamalarını 50 milyar
avroya çıkaracaklarını belirtti.

İSVİÇRE

İsviçre Kantonlar Meclisi ülkenin savun-
ma harcamalarını artırma kararı aldı. Mec-
liste 11’e karşı 32 oyla kabul edilen karara göre
askeri harcamalar,  2023’te 300 milyon frank
olacak, 2030’a kadar da ülke Gayrısâfi Yur-
tiçi Hasılasının (GSYİH) yüzde 1’i oranında
kademeli olarak artırılarak toplamda 7 mil-
yar franka ulaşacak.

İsviçre’nin savunma bütçesi 1990’dan
GSYHİ’nin yüzde 1,34’ü oranından 2019’da
yüzde 0,71 oranına gerileyerek yıllık 5,6 mil-
yar franka düştü. İsviçre, geleneksel tarafsızlık
ve çatışmalardan uzak durma siyasetiyle ta-
nınıyor.

DANİMARKA

Danimarka AB'nin ortak güvenlik ve sa-
vunma politikalarına katılma kararı aldı.

Ülkede 1 Haziran’da Avrupa Birliği ile gü-
venlik ve ortak savunma alanında iş birliğini
oylamak için referanduma gidildi. Refe-
randumdan Danimarkalıların
yüzde 66.9’unun oyuyla “evet” ka-

rarı çıktı.
Danimarka AB’nin savunma iş

birliğinde yer almayan tek Birlik
üyesiydi. 1993’ten bu yana AB'nin
güvenlik ve savunma politikala-
rına katılmayan Danimarka,
AB’nin Avrupa dışındaki as-
keri misyonlarına da katkıda
bulunmuyordu.

Danimarka Başbakanı
Mette Frederiksen re-
ferandumuna yap-
tığı açıkla-
m a d a ,
”Bugün
Danimar-
ka çok
önemli bir
işaret vermiş
oldu. Avru-
pa'daki ve NA-
TO'daki müttefiklerimize ve (Rusya Devlet
Başkanı Vladimir) Putin'e. Putin eğer özgür
bir ülkeyi işgal eder ve Avrupa'nın istikrarı-
nı tehdit ederse biz geri kalanlar da birlik olu-
ruz" diye konuştu.

AB Komisyonu Başkanı Ursula von
der Leyen referandum sonucunu
"ortak güvenliğe güçlü bir bağ-
lılık mesajı” olarak niteledi.

Danimarka Dışiş-
leri Bakanı Kofod
da "Rusya'yı caydır-
mak ve değerlerimizi
korumak

için gelecek yıllarda hepimiz savunma ve gü-
venliğe daha fazla harcama yapacağız." açık-
lamasında bulundu.

FİNLANDİYA VE İSVEÇ

Finlandiya ve İsveç, kısa süre arayla
NATO’ya başvuran ülkeler oldular. İki

ülkenin dış politikası da bugüne ka-
dar tarafsızlıkla karakterize olu-

yordu.
Finlandiya, 2. Dünya Sava-

şı'ndan sonar Sovyetler Bir-
liği ile ABD ve diğer Batı-

lı ülkeler arasındaki mü-
cadelede tarafsız olma

yoluna gitmişti.
“Finlandiya

M o d e l i ”
o larak

b i -

linen modele göre ülke NATO’ya katılma-
yacağı taahhüdünde bulunmuştu. Fransa
Cumhurbaşkanı Emmanuel Macron, Mos-
kova’da Vladimir Putin’le yaptığı görüşme-
nin ardından, Finlandiya Modeli’nin Uk-
rayna’daki savaşı sona erdirmek için değer-
lendirildiğini açıklamıştı.

İsveç ise 200 yıldır süregelen bir tarafsız-
lık politikasının sahibi. Fakat Rusya’nın ha-
rekâtının ardından İsveç yönetimi, NATO’ya
üye olarak ülkenin güvenliğini temin edebi-
leceğinde karar kıldı.

Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin
Finlandiya ve İsveç'in NATO’ya üyelik baş-
vurusuyla ilgili olarak, "Bizim için doğrudan
tehdit teşkil etmiyor. Ancak NATO'nun as-
keri altyapısının bu ülkeleri de kapsayacak şe-
kilde genişletilmesi halinde, kesinlikle buna
yanıt veririz" şeklinde konuşmuştu.

Diğer yandan iki ülkenin NATO üyeliği-
nin önünde Türkiye engeli bulunuyor.

Bir ülkenin NATO'ya katılabilmesi için
oy birliği, yani mevcut 30 üye ülkenin

tümünün onayı gerekirken Türkiye iki
ülkenin üyeliğine açık bir tavırla
karşı çıktı. Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan konuyla ilgili açıklamasında iki

ülkeye seslenerek “Siz te-
röristleri vermeyeceksi-
niz, bizden NATO üyeli-
ği isteyeceksiniz. Hem

PKK'ya destek verip hem
bizden destek istemek ol-
maz... Bir güvenlik teşki-
latını güvenlikten yoksun

hale getirmeye biz 'Evet'
diyemeyiz.” ifade-

lerini kullan-
mıştı.

Avrupa’da askerileşme dalgası

Marine Le Pen

Emmanuel 
Macron
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İNGİLTERE'de Ulusal Sağlık Hizmetleri
(NHS) verilerine göre Kovid-19 hastalı-
ğına yakalanan ve hastanede tedavi gör-

mek zorunda kalanların sayısında artış oldu-
ğu gözlemlendi.

İngiltere Ulusal İstatistik Ofisi (ONS) ise
bu kişilerin büyük çoğunluğunda, BA.4 ile
BA.5 alt varyantlarının tespit edildiğini açık-
ladı. Dünya Sağlık Örgütü (DSI), ilk olarak
nisan ayında bu alt varyantları incelemeye baş-
ladı. DSI, BA.4 ile BA.5'in önceki varyantlara
kıyasla bulaşıcılık oranını ve tehlike düzeyi-
ni saptamaya çalışıyor. Tokyo Üniversitesi'nde
çalışan ve söz konusu varyantlar üzerinde ça-
lışmalar sürdüren Kei Sato, BA.4, BA.4 ve
BA.2.12.1 varyantlarının insanların akciğer
dokularında daha etkili bir şekilde yayıldığı-
nı söylüyor. Sato'ya göre hamsterlar üzerin-
de yapılan çalışmalarda BA.4 ile BA.5 var-
yantlarının daha ağır hastalığa yol açtığı tes-
pit edildi.

UĞUR ŞAHİN’DEN 
ALT VARYANT UYARISI

Kovid-19 pandemisinde eşi Özlem Türe-
ci ile geliştirdikleri mRNA aşısıyla salgının aşıl-
masında büyük pay sahibi olan Türk bilim in-
sanı Uğur Şahin, İngiliz Financial Times ga-
zetesine açıklamalarda bulundu.

Virüsün Omicron varyantının aşılardan ka-
çabilen yeni bir alt varyantını tespit ettikleri-
ni söyleyen Şahin, önlem alma konusunda "za-
manla yarışıldığını" vurguladı. Yeni aşıların seri
üretime geçmesinin üç ayı bulabileceğini söy-
leyen Şahin, “Ek klinik denemelere gerek kal-
madan aşı adaptasyonunu en yeni verilere göre
yapma imkânına sahip olmak faydalı olacak-
tır” dedi. 

40 DERECE ATEŞ YAPAN 
OMİKRON 4 VARYANTI GÖRÜLDÜ

Yunanistan’da Atina-Pire Hastane Dok-

torları Birliği Başkanı Matina Pagoni, Yuna-
nistan’ın bazı bölgelerinde Omikron 4 ve
Omikron 5 varyantlarının görüldüğünü kay-
detti. Omikron 4 varyantının daha bulaşıcı ve
semptomlarının daha ağır olduğunu söyleyen
Başkan, virüs tedavisi gören hastaların teda-
vi sonrasında bile ateşlerinin 39-40 dereceye
kadar yükseldiğine değindi. 

Pagoni, maskelerin çok erken çıkarıldığı-
nı belirtirken, vatandaşlara, özellikle kalabalık
ortamlarda maske kullanmalarını tavsiye
etti.

ALMANYA’DA MASKE 
MECBURİYETİ GERİ GELİYOR

Almanya’da bahar aylarında düşüşe geçen
koronavirüs vaka sayıları, yaz aylarında kısıt-
lamaların tamamen kaldırılmasıyla yeniden ar-
tışa geçti. Hükümetin Kovid-19 salgınına
karşı restoranlar, mağazalar gibi kapalı tüm
mekanlarda maske takılmasını yeniden mec-

bur kılmayı planladığı bildirildi. Die Welt ga-
zetesi, mecburiyetin mart ve ekim ayları ara-
sında düşünüldüğünü bildirdi.  Kuralların
okullar ve anaokulları için geçerli olup olma-
yacağı belli değil. Şu anda Almanya’da mas-
ke takmak yalnızca toplu taşıma araçları ve sağ-
lık merkezlerinde zorunlu.

İLK BAŞTA AŞI OLSAYDI, 
800 BİN KİŞİ KURTULABİLİRDİ

ABD’de yapılan bir araştırma aşıların ko-
ruyucu etkisini ortaya çıkarttı. Center For Di-
sease Control And Preventation (CDC) veri
analizine göre, salgının ilk başından bu yana
aşılama olsaydı yaklaşık 800 bin kişinin daha
hayatı kurtulabilirdi. CDC’ye göre, Şubat
2022’de koronavirüsten ölme riski, aşılan-
mamış kişilerde tam aşılı olanlara göre 10 kat
daha yüksekti. Verilere göre üç doz aşı olan-
ların aşı olmayanlara göre koronavirüsten ölme
riski 20 kat daha düşük olduğu tespit edildi.
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Almanya'da artan 
enflasyon, hastaneleri

zor durumda bıraktı 
YÜKSEK enflasyonun bir sonucu olarak

artan fiyatlar karşısında, Alman Hastane
Derneği hükümetten mali destek talep etti.

Alman haber sitesi RND'ye konuşan Al-
man Hastaneler Birlik Başkanı Dr. Gerald
Gass, "Pandemiden sonra klinikler yükselen
enflasyondan rahatsız oluyor. Burada acilen
enflasyon tazminatına ihtiyacımız var.’’ dedi.
Hastanelerin kısa vadede ekonomik olarak gü-
vence altına alınması gerektiğini vurgulayan
Gass, hastanelerin "Enerjide yüzde 40'a varan
ve malzeme maliyetlerinde yüzde 10'dan faz-
la fiyat artışıyla" karşı karşıya kalacağını vur-
guladı.

Augsburger Allgemeine gazetesine göre,
dernek bu yıl ülke çapında yaklaşık 1,45 mil-
yar avroluk plansız bir artış bekliyor. Enerji,
tıbbi cihazlar, ilaçlar, bilişim ürünleri ve gıda
fiyatlarındaki artışın yanı sıra, pandemi dal-
galarında başarısız tedaviler nedeniyle klinikler
de gelir kaybına uğradı.

İsviçre’de uyuşturucu
kullanımı zirve yaptı
İSVİÇRE’de bulunan Cenevre Üniversitesi

(UNIGE) tarafından yapılan araştırmaya
göre, ülkede yıllık yaklaşık 1 milyar frank ci-
roya tekabül eden uyuşturucu üretilirken, 56
ton uyuşturucu tüketiliyor. Bu tutar sadece ka-
yıt dışı ekonomide üretim, ithalat ve ticareti
değil yargı sistemi, sosyal hizmet ve sağlık gibi
yasal ekonomik faaliyetleri de içermektedir.

UNIGE ve danışmanlık şirketi EBP ile ya-
pılan araştırmada elde edilen bilgiler İsviç-
re’deki narkotik ekonomisine ilişkin rakam-
ları ortaya çıkardı.

İsviçre’de her yıl yaklaşık 56 ton esrar, ma-
rihuana ve haşhaş tüketiliyor. 1 milyar frank
cirosu olan bu pazarda esrar sistemiyle bağ-
lantılı, ekonomik faaliyetin toplam istihdam
etkisi yaklaşık 4 bin 400’den fazla tam zamanlı
çalışanı temsil ediyor. Araştırmacılar, sıkı de-
netim ve düzenli kontroller ile piyasa cirosu-
nu 200 milyon Frank’a düşürülebileceğini be-
lirtti.

Piyasa düzenlenmeleri gönüllü sigara içen
guruplar halinde Lozan, Cenevre, Bern, Ba-
sel ve Zürih’te sıkı denetlemelerin yapılması,
kullananları frenleyebilir ancak gençlerin
hastaneye yatış sayısının hala giderek arttığı
gözlemlendi.

KUZEY Makedonya'nın başkenti Üs-
küp'te, TRT Balkan Dijital Haber Platfor-
mu'nun tanıtım programı düzenlendi. Bölge
halkını ve bölgeyi ilgilendiren konulara küresel
ölçekte yer verme hedefiyle yayın hayatına baş-
layan yeni dijital haber platformu TRT Bal-
kan, Makedonca, Arnavutça, Boşnakça, Hır-
vatça ve Sırpça yayın yapacak.

Eski Üsküp Çarşısı'nda bulunan Kurşun-
lu Han'da düzenlenen programa Türkiye'nin
Üsküp Büyükelçisi Hasan Mehmet Sekizkök,
TRT Yönetim Kurulu Başkanı Ahmet Al-
bayrak, TRT Genel Müdürü Mehmet Zahid
Sobacı, TRT Genel Müdür Yardımcıları
Ömer Faruk Tanrıverdi, Muhammed Ziyad
Varol, Fethi Fahri Kaya, Mustafa Malkoç'un
yanı sıra siyasiler, ülkedeki Türk kurum ve ku-
ruluşlarının temsilcileri ve davetliler katıldı.

TRT Genel Müdürü Sobacı, burada yap-
tığı konuşmada, gönül coğrafyalarında ayrı bir
yer tutan Rumeli, Evlad-ı Fatihan diyarı Üs-
küp’te bulunmaktan duyduğu memnuniyeti
dile getirerek, Kuzey Makedonya başta olmak
üzere, Balkan coğrafyası ile Türkiye'nin güç-
lü ilişkisinin her şeyden önce sağlam bir gö-
nül bağından teşekkül ettiğini kaydetti.

Üsküp'te TRT Balkan
Dijital Haber 

Platformu'nun 
tanıtımı yapıldı
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T
ÜRKİYE Gençlik Birliği bin-

lerce genci yaz kamlarında bir
araya getirmeye hazırlanıyor. Bu
yaz döneminin ilk kampı Türki-
ye Liseliler Birliği’nin Balıkesir
Edremit’teki kampıyla başladı. 

Türkiye Gençlik Birliği Genel Başkanı Dilek
Çınar kamları neden düzenledikleri bu kamp-
larda neler yaptıklarını açıkladı. Çınar. “Kamp-
larımızı Edirne’den Şırnak’a, Trabzon’dan Ada-
na’ya, Gümüşhane’den Aydın’a, Ardahan’dan
Çanakkale’ye liseli ve üniversiteli gençlerin ka-
tılımıyla düzenliyoruz. Kamplarımıza her yaştan,
her şehirden ve her kesimden genç rahatlıkla ka-
tılabiliyor. Türkiye’nin en doğusu Van’da da en
batısı İzmir’de de kamp yapıyoruz” dedi.

‘HER İŞİN ÜSTESİNDEN 
EL BİRLİĞİYLE GELİNİR’

�TGB neden Yaz Kampları yapıyor? Tür-
kiye'nin dört bir yanında festivaller, şenlikler,
kamplar düzenleniyor. Sizin kampınızı farklı kı-
lan şey ne?

Bütün bir eğitim öğretim yılının yorgunluğunu
kamplarda atıyoruz. Bizim için tatil eğlenerek ve
öğrenerek geçirebileceğimiz en verimli zaman-
dır. Hem bir önceki yılın tecrübelerinden ders-
ler çıkarır hem de yeni bir eğitim yılına hazırlı-
ğımızı kamplarımızda yaparız. Meşhur ağustos
böceği ile karınca hikayesinde biz karınca olan-
larız. Çalışarak eğlenen, paylaşarak öğrenenle-
riz. Atatürk devrimlerine bağlı, vatansever genç-
lerin buluşma adresi TGB yaz kamplarıdır.
Milli kültürümüzü ve büyük birikimimizi Dede
Korkutlarımızı, Aşık Veysellerimizi TGB yaz
kamplarında bilinçlere çıkarıyoruz. Atatürk
devrimlerini doğru anlamak ve bugüne ışık tut-
masını sağlamak için eğitim çalışmalarıyla, bili-
mi ve aklı rehber edinerek Türkiye’yi yönetme
iddiamızı ortaya koyuyoruz. Yeteneklerimizi
keşfedeceğimiz atölyeler, sağlam kafa sağlam vü-
cutta bulunur şiarıyla düzenlediğimiz turnuva-
larla dolu dolu bir içerikle hayal ettiğimiz, yaşa-
mak istediğimiz dünyayı kurmak için yaz kamp-
ları yapıyoruz. Nedir ve ne vardır o dünyada? Ar-
kadaşlık, paylaşma, dürüstlük, insanlığın er-
demleri… TGB kamplarında her işin üstesinden
el birliğiyle gelinir. İşte insanlığın büyük er-
demlerini, insanın hayattaki mutluluk kaynak-
larını yeniden hatırlamak o mutlulukları pay-
laşmak için TGB yaz kamplarını yapıyoruz. 

‘DİSİPLİN VE SORUMLULUK 
DUYGUMUZ GELİŞİYOR’

Kamplarımıza her yıl yaklaşık 1000 genç ka-
tılıyor. Bu sene toplam sayımız 1500’ü bulacak
hatta aşacak gibi görünüyor. Yoğun bir talep ve
istek var. Çünkü bu kamplarda Türkiye’nin ya-
rınlarına hazırlanan Genç Türkler var! Özgür-
ce düşünmenin, serbest tartışmanın ve ülkemi-
ze nasıl daha fazla katkı sunabileceğimize hep be-
raber kafa yorduğumuz kamplarımıza bir kez ge-
len arkadaşımız kendini keşfediyor ve bir daha

kopamıyor.
Kamplarda zamanı verimli kullanmayı öğ-

reniyoruz. Disiplin ve sorumluluk duygumuz ge-
lişiyor. Emperyalizmin çürümüş ve yozlaşmış kül-
türü bizi tüketmeye, doyumsuzluğa, savurganlı-
ğa, uyuşukluğa, tembelliğe, doğallıktan uzak-
laşmaya yani yapaylığa sürüklüyor. TGB Yaz
Kamplarını tam da bunları yerle bir etmek için
yapıyoruz. Kampta üretmeyi, tasarruflu olmayı,
mütevaziliği, çalışkanlığı, doğallığı bir kez daha
keşfediyoruz, özümsüyoruz. Sosyal medyanın yay-
dığı kirli ve yalan bilginin zehrinden ve esare-
tinden kurtuluyoruz. Tüm bunların tadına bir
kere varmışız, yaz kamplarını her sene iple çe-
kiyoruz.

TÜRK GENÇLİĞİ OLARAK 
HAZIR OLA GEÇİYORUZ!

Bütün bunların yanı sıra bu seneki kampla-
rımızın özel bir anlamı var. Bambaşka bir süre-
cin içerisindeyiz. Atatürk Türkiyesini zafere
ulaştırma mücadelemizde emperyalistlerin vur-
mak istediği prangalarımızı teker teker kırıyoruz.
Önümüzde ise daha kritik bir eşik var. Ülkemi-
ze yönelen tehditleri bertaraf etmek, vatan bü-
tünlüğümüzü korumak ve milletimizin refahını
sağlamak için büyük kararlar alacağımız, zor-
luklarla dolu bir sürecin içerisine girdik. Türk
gençliği olarak hazır ola geçiyoruz!
Yaz Kamplarımızı da bu
zorluklara hazırlanmak
ve Türk gençliğini
çözümün rotasın-
da birleştirmek
için düzenliyoruz.

Hangi festival-
de, şenlikte, kamp-
ta bunlar var? Bu
açıkladığımız nedenlerin
hepsi farkımız. Biz Türkiye’nin
üniversite ve liselerde rakipsiz gençlik örgütüyüz.
Türk Gençliğinin teşkilatıyız.

‘GENÇLİK; UMUTTUR, İYİMSERLİKTİR,
HAREKETTİR, ÇÖZÜMDÜR’ 

�Kampların içeriğini oluştururken nereden
esinlendiniz, kendinize neyi örnek aldınız?

Türklerin büyük devlet geleneğini ve Türk
Devrim tarihini örnek aldık. Gençlikten yani ken-
dimizden esinlendik. Sorunları nasıl çözer, ül-
kemizi nasıl daima ileriye taşırız? Bu soruları sor-
duk. Aldığımız yanıtlar tarihten ve hayatın için-
den. Gençlik; umuttur, iyimserliktir, harekettir,
çözümdür, bugün ve yarındır. Bundan daha bü-
yük kendimizden daha büyük esin kaynağımız
tarihimizdir. Yalnızca Türk tarihi değil dünya dev-
rimlerinden, insanlığın tüm deneyimlerinden esin-
leniyoruz. Nasıl diye soracaksınız? Ortak akılla.
Binlerce gencin ortak aklıyla kamplarımızın iç-
eriğini oluşturuyoruz. Türkiye’nin dört bir yanında
üniversitelerde ve liselerde tartışma ve danışma
toplantılarıyla kampları en verimli hale nasıl ge-
tiririz sorunun cevabını arıyoruz. Bu büyük bi-
rikimi kampa taşıyoruz. 

�Kamplarınıza kimler katılıyor? Gençliğin
özel bir kesimi mi katılıyor?

Kamplarımızı Edirne’den Şırnak’a, Trab-
zon’dan Adana’ya, Gümüşhane’den Aydın’a, Ar-
dahan’dan Çanakkale’ye liseli ve üniversiteli genç-
lerin katılımıyla düzenliyoruz. Kamplarımıza her
yaştan, her şehirden ve her kesimden genç ra-
hatlıkla katılabiliyor. Türkiye’nin en doğusu
Van’da da en batısı İzmir’de de kamp yapıyoruz.
Yani kamplarımız gençliğin sınırlı bir kesimine

hitap etmiyor. TGB’nin ilkelerinden birisi “Mev-
zubahis vatansa gerisi teferruattır” Bundan
daha kapsayıcı ne olabilir? 

Çünkü TGB Türkiye’nin kendi ayakları üze-
rinde durmasını, her alanda tam bağımsız ve başı
dik bir ülke olmasını isteyenlerin teşkilatıdır.
Kamplarımız da bu isteklerimizi hayata geçirmek
için harekete geçtiğimiz yerlerin en başındadır.
Kamplarımızda yok yok. Bilim var, sanat var, kül-

tür var, spor var ve Türkiye’nin için-
de bulunduğu zorluk-

lardan nasıl çıka-
cağının yanıtla-

rı var! Bunun
için kampla-
rımızın du-
y u r u s u n a

başlayalı çok
kısa bir zaman

olmasına rağmen
yüzlerce arkadaşımız bi-

zimle irtibata geçti, kayıt yap-
tırmak istediğini belirtti.
Biz de bu talebe yanıt verebilmek için kolla-

rımızı sıvadık, kamplarımıza katılacak arkadaş-
larımızı zorluklarla dolu bu sürece hazırlayacak
ve Cumhuriyetimizin 100. yılına giderken teşki-
latımızın kalelerini her yerde güçlendirmek için
bu fırsatı iyi değerlendireceğiz.

‘YEMEĞİMİZİ, TEMİZLİĞİMİZİ 
KENDİMİZ YAPARIZ’

�Kampta bir gününüz nasıl geçiyor?
Cumhuriyet’in ilk yıllarında kullanılan slo-

ganlardan biridir: Her işi kendimizden bekleriz.
Biz de kamplarımızda her işi kendimizden bek-
leriz. Yemeğimizi, temizliğimizi kendimiz yaparız.
Düzenimizi kurar güvenliğimizi sağlarız. 

Sabahın erken saatlerinde güne sabah spo-
ruyla başlar kahvaltının ardından takım oyun-
larımızı oynarız. Takım oyunları, dünyada ya-
şanan gelişmeleri, Türkiye’nin ve Türk gençliğinin
sorunlarını ele aldığımız kimi zaman münazara
kimi zaman yaratıcı farklı oyunlardır. Öğle ye-
meğinin ardından eğitimlerimiz başlar. Eğitim-
lerde Türkiye’nin ve Türk gençliğinin sorunla-
rına mercek tutar, birlikte tartışırız. Türkiye’yi yö-
netecek kuşağı her alanda bilgiyle donatmak için
Atatürk Devrimlerinin içeriği ve anlamından eko-
nomiye, yeni dünya düzeninden kültürel saldı-
rılara kadar geniş konu başlıkları etrafında ala-
nından uzman hocalarımızdan ders alır gelece-
ğe hazırlanırız. Eğitimin hemen ardından tur-
nuvalar başlar. Futbol, basketbol, voleybol,
masa tenisi, yüzme, koşu turnuvalarımızdan
yalnızca birkaçı. Kıyasıya rekabetin daimi da-

yanışma ve dostluğun geliştiği yerdir turnuvalar.
Akşam yemeğinden sonra bazı akşamlar eği-
timler, bazı akşamlar konserler veya tiyatro
gösterileri yaparız. Gün değerlendirmesi yaptı-
ğımız toplantımızla günü bitirir yeni güne ener-
ji toplarız. Dolu dolu geçer günlerimiz. Serbest
zamanlarımız da oluyor elbet. O vakitleri de yü-
zerek, sohbet ederek, kitap okuyarak geçiriyo-
ruz. TGB bir okuldur. Yaz kamplarımızda her
anımız her dakikamız kıymetlidir. Boşa harca-
maz en verimli şekilde değerlendiririz.

‘TÜRKİYE’NİN BAGĞIMSIZLIĞININ VE 
ÜRETİM DEVRİMİNİN GÜVENCESİYİZ’

�Son bir mesajınız var mı?
TGB, “ben”in biz olduğu yerdir. Biz, insan bi-

rikimimizle, yarattığımız kültür ve bilinçle Tür-
kiye’nin 40 yılını sigorta altına aldık. Biz Anadolu
insanını yaratan engin kültür mirasının sahibiyiz.
Bu milletin askını, sevinçlerini, gülüslerini, göz-
yaslarını, öfkesini, isyanını omuzladık. Türkiye’nin
bagımsızlıgının ve Üretim Devriminin güven-
cesiyiz. Bu hem agır sorumlulugumuz, hem de
büyük gururumuzdur. Yaz kamplarımızı bu so-
rumluluk bilinciyle yapıyoruz. Bu yaz dönemi-
nin ilk kampı Türkiye Liseliler Birliği kampıyla
başladı. 26 Haziran’da sona erecek. Oradaki ar-
kadaşlarımızın gözlerindeki ışıltı, yüreğindeki sa-

mimiyet ve dürüstlük içine sığmıyor taşıyor. Bu
büyük mutluluğa ortak olmak, eğlenerek öğ-
renmek, paylaşarak üretmek isteyen tüm üni-
versite ve lise öğrencilerini TGB Yaz Kampla-
rına davet ediyoruz. Büyüklerimize de bir çağ-
rımız var. TGB Geleneksel Yaz Kampları için biz
harçlıklarımızı ortaya koyuyoruz, işe girip çalı-
şıp birikimiyle kampların ihtiyaçlarını karşılıyo-
ruz. Siz de bu ilmek ilmek ördüğümüz bu süre-
ce dahil olun. Bahçenizdeki meyvenizi, tarla-
nızdaki sebzenizi istiyoruz. Emeğinizi emeğimize
katmanızı istiyoruz. Vericileri göreve davet edi-
yoruz. Kampımızı ziyaret etmek isteyen büyük-
lerimizi misafir etmekten mutluluk duyarız.

Bize yaz kamplarımızı anlatma imkanı ver-
diğiniz için sizlere teşekkür ederiz. 
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Türkiye�Gençlik�Birliği’nin�yaz�kamları�başladı.�İlk�kamp�Türkiye�Liseliler�Birliği’nin�Balıkesir’deki�kampı�oldu.�Türkiye�
Gençlik�Birliği�Genel�Başkanı�Dilek�Çınar,�neden�yaz�kamaları�düzenlediklerini�ve�bu�kampta�neler�yapıldığını�anlattı

TÜRKİYE’nin dört bir tarafından liselilerin ka-
tılımıyla Türkiye Liseliler Birliği’nin Geleneksel Yaz
Kampı Balıkesir Edremit’te başladı.

Sabahları saat 7.30’da kalkan gençler sabah
sporuyla birlikte güne başlıyor. Kahvaltının ardın-
dan takım oyunlarıyla güne devam ediliyor. Tüm
katılımcıların takımlara dağıtılmasıyla takımlar ku-
ruluyor. Kendi logosunu, flamasını, marşını, ma-
nifestosunu ve sloganlarını yaratan takımlar veri-

len görevleri yerine getirmeye çalışarak tatlı bir re-
kabet içerisine giriyor. Gün içerisinde eğitimler, atöl-
yeler ve turnuvalarla gençler arkadaşlığın, pay-
laşmanın, üretmenin, öğrenmenin ve birlik olma-
nın erdemlerini yaşarken aynı zamanda Türk
gençliğinin üzerine düşen görevlere ve geleceğe
hazırlanıyor. 

Kamplar�hakkında�bilgi�almak�için�iletişim:
+90�531�798�92�56

Türkiye Liseliler Birliği Geleneksel Yaz Kampları başladı

‘Vatansever gençlerin buluşma 
adresi TGB yaz kamplarıdır’

‘Vatansever gençlerin buluşma 
adresi TGB yaz kamplarıdır’




